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ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL PLE DE L’AJUNTAMENT  EL 29 D’ABRIL  DE
2010

1
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT

Mislata, 29 d'abril de 2010 Hora: 20,00

Lloc: sala de sessions de la Casa Consistorial
Primera convocatòria.

Per a procedir a la celebració de la sessió ordinària, degudament convocada, es
reunixen en sessió pública, presidida pel Sr. alcalde, Manuel Corredera Sanchis, els
regidors i les regidores:

• D. VICENTE GARCÍA ALEIXANDRE
• SRA. GLORIA ALONSO PALOMARES
• SRA. MARÍA PILAR LÍGIA RODRÍGUEZ CARRERAS
• D. FERNANDO HERNÁNDEZ FALCÓN
• D. VICENTE ENRIQUE LÓPEZ SINISTERRA
• D. CARLOS JARILLO SÁNCHEZ
• D. JAIME LÓPEZ BRONCHUD
• SRA. MARÍA LUISA CAÑIZARES CAMPOS
• D. ANTONIO SANCHIS NAVARRO
• SRA. ANA MARÍA MATEO PONCE
• D. MIGUEL MERENCIANO BENAVENT
• SRA. LUCÍA MORENO CASTILLO
• D. CARLOS FERNÁNDEZ BIELSA
• SRA. MARÍA LUISA MARTÍNEZ MORA
• SRA. JOSEFA LUJÁN MARTÍNEZ
• D. ANTONIO LABELLA GUILARTE
• D. ARTURO SANZ TORRALBA
• D. ALFREDO CATALÁ MARTINEZ
• D. ELISEO BENAVENT CHIRIVELLA
• D. SALVADOR GARCÍA DE LA MOTA

Assistits per Luis Ramia de Cap Salvatella, com a secretari de la corporació.
Assistix la interventora accidental, María Antonia Vilanova Ariño.

1. LECTURA I APROVACIÓ, SI ÉS EL CAS, DE L'ESBORRANY DE L'ACTA DE
LA SESSIÓ CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT EL DIA 25 DE MARÇ  DE
2010.
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De conformitat amb allò que disposa l'article 91.1 del vigent Reglament

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, se sotmet per la
Presidència a consideració  de la corporació l'esborrany de la sessió celebrada pel Ple de
l'Ajuntament el dia 25 de març de 2010, que ha sigut remesa als portaveus o
representants dels grups polítics, segons disposa l'article 80.2 de l'esmentat text legal.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent, del Grup Socialista, i sol·licita que
s'arrepleguen en l'esborrany de l'acta les manifestacions realitzades pel Sr. alcalde, al final
de la sessió, que considera poc encertades i que mostraven el menyspreu cap a un
regidor d'este Ajuntament.

Se sotmet al Ple l'aprovació de l'acta amb la correcció indicada, que s’aprova per
unanimitat dels seus membres assistents.

2. MEMÒRIA ANUAL DEL DEFENSOR DEL CIUTADÀ DE MISLATA
CORRESPONENT AL 2009.

Pren la paraula el defensor del ciutadà, José Pascual Masías, i presenta la
memòria anual corresponent al 2009, ja facilitada als grups polítics, donant lectura a la
Presentació.

“Novament, per segon any, es presenta la Memòria Anual del Defensor del Ciutadà
davant del Ple Municipal, en compliment de l'article 26 del Reglament de Constitució,
Organització i Funcionament d'esta Oficina.

En esta memòria figura detallat:

• Nombre de queixes.
• Tipus de queixes.
• Nombre de queixes admeses.
• Nombre de queixes no admeses, amb els motius de rebuig de tràmit.
• Nombre de queixes en tràmit.
• Causes de rebuig de les queixes.
• Actuacions realitzades.
• Suggeriments i recomanacions efectuades.
• Nombre de consultes ateses.
• Relació i quantificació dels departaments a què s'han derivats les consultes

realitzades.

Tal com ja s'indicava en la Memòria Anual de l'exercici 2008, i seguint la labor
iniciada llavors, he continuat procurant agilitzar al màxim el tràmit de totes les queixes, per
mitjà de consultes verbals i visites a cada departament o oficina corresponent, segons la
matèria objecte de queixa, arribant inclús, en diversos casos a poder incitar a
l'Administració Municipal a resoldre el problema plantejat en la queixa interposada,
pràcticament sense haver transcorregut termini temporal des de la seua interposició fins a
l'adopció real i efectiva de les mesures adequades per a l'esmena de la mateixa, produint-
se després de la comunicació de la resolució amb indicació de les mesures ja adoptades
en el seu moment.
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En este exercici 2009, s'ha dut a terme la finalització de  les queixes que durant

l'anterior exercici no van poder ser resoltes, ascendint a 5.

La totalitat de queixes presentades enguany ascendixen a 81, no havent sigut
admeses a tràmit un total de 8, la qual cosa suposa un 9,88 %.

Les principals causes per les quals determinades queixes no han sigut admeses a
tràmit són:
• No haver finalitzat un procediment administratiu ja iniciat per l'Administració Municipal.
• Per qüestions alienes a l'àmbit competencial del Defensor del Ciutadà.
• Perquè sobre la queixa plantejada ja hi ha un procediment judicial.
• Per tractar-se de conflictes entre particulars.

Del muntant total de queixes presentades, 81, n’han sigut resoltes 74, la qual cosa
suposa un 91.35%, quedant pendent de resolució 7 com a conseqüència d'estar a
l'expectativa de la recepció del corresponent informe o investigació en haver sigut
presentades al final de l'exercici.

El desglossament per servicis de les queixes presentades seria el següent:

SERVICI QUANTITAT
Benestar Social 1
Cultura / Promoció de la Dona 2
Educació / Esports 1
Economia / Hisenda 1
Indústria 6
Impost/ Taxes / Preus públics 6
Joventut 2
Neteja Viària 2
Medi Ambient 2
Mercats / Consum 1
Parcs / Jardins 4
Policia Local 2
Règim Interior (Personal) 2
Secretària General 11
Trànsit 17
Urbanisme 12
Diversos 9

A títol merament estadístic podem indicar que de les 81 queixes presentades 54
han sigut realitzades per ciutadans, la qual cosa suposa un 66,67%, mentre que 27 van
ser presentades per ciutadanes, ascendint al 33,33%.

SERVICI O DEPARTAMENT QUANTITAT
Gestió Tributària 3
Alcaldia 2
Urbanisme 3
Joventut 1
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Secretària 3
Policia Local 3
OMIC 1
Tresoreria 1
Recaptació Executiva 3
Indústria 2
Regidoria de Parcs i Jardins 2
Regidoria de Cultura i Esports 1
Regidoria de Joventut 1

En contestació a les peticions d'informe mencionats anteriorment, per part dels
diversos servicis i departaments ens han remés una totalitat de 21, segons el quadre
següent:

SERVICI O DEPARTAMENT QUANTITAT
Gestió Tributària 3
Urbanisme 3
Joventut 1
Secretària 4
Policia Local 2
OMIC 1
Recaptació Executiva 4
Nemasa 2
Gestió Patrimoni 1

De les investigacions realitzades s'han efectuat les pertinents recomanacions a
distintes regidories, que han suposat 8, remeses de la manera següent:

REGIDORIA QUANTITAT
Alcaldia 2
Parcs i Jardins 1
Medi Ambient 2
Hisenda 1
Mercat 2

A més de les queixes presentades pels ciutadans, durant el present exercici s'han
realitzat 61 consultes, corresponent novament a ser realitzades pels ciutadans, de forma
presencial la major part, açò és 51 (83,60%), sent per via telefònica 10 (16,40%).

De les consultes mencionades, han sigut remesos els ciutadans als diversos
departaments segons el desglossament següent:

DEPARTAMENTS QUANTITAT
OMIC 10
Urbanisme 9
Indústria 3
Policia Local 8
Secretaria 4
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Gestió Tributària 6
Tresoreria 4
ADL 1
Servicis Socials 3
Patrimoni 2
Servici de Sanitat 3
Recaptació 1
Inspecció de Rendes i Exaccions 4

Com a recordatori als ciutadans de l'existència d'este servici, es va procedir a
realitzar una reunió-xarrada amb l'Associació de Veïns de Favara al local d'esta, a fi de
tractar i donar a conéixer les funcions d'esta Oficina del Defensor del Ciutadà; així mateix
va servir per a donar informació sobre les actuacions efectuades en el passat exercici,
aportant còpia de la Memòria Anual de l'exercici 2008. Per part de Canal 25 TV, es
continua incloent en el seu Ban la corresponent pàgina informativa.

Des d'esta Oficina del Defensor del Ciutadà s'està impulsant juntament amb la
resta de defensors del ciutadà de la Comunitat Valenciana (Alboraia, Benetússer, Gandia i
Paterna), la creació d'una xarxa de Defensors que permeta estar sempre en contacte,
discutir assumptes comuns que afecten els nostres veïns i, en definitiva, millorar el servici
que prestem a la ciutadania.

En la busca d'estos objectius s'ha procedit a la realització de diverses trobades de
Defensors, havent-se realitzat la I Trobada de Defensors al municipi de Paterna, sent el II
al municipi de Gandia, i havent-nos reunit novament en el III Trobada de Defensors de la
Comunitat Valenciana al nostre municipi. Posteriorment, va tindre lloc en el municipi de
Benetússer la IV Trobada de Defensors, i es té previst seguir amb elles, corresponent-li
organitzar la V Trobada de Defensors de la Comunitat Valenciana al municipi d'Alboraia.

Així mateix, en este sentit, es va procedir a realitzar diverses reunions amb el
secretari general de la Federació Valenciana de Municipis i Províncies José Antonio
Redolat i amb Amparo Mora, diputada de Benestar Social i Sanitat de la Diputació
Provincial de València, estant prevista la realització d'una reunió amb el síndic de Greuges
D. José Cholbi.

A continuació, es descriuen agrupades per àrees de gestió un resum general de les
qüestions plantejades pels ciutadans en les seues queixes, que posteriorment es
relacionen més detalladament i individualitzades.

En este resum general també es realitzen diverses recomanacions a distints
departaments i regidories a resultes dels distints temes tractats en cada una de les
diferents àrees de gestió.

BENESTAR SOCIAL:

En esta àrea els ciutadans ens plantegen fonamentalment per mitjà de consultes el
fet que en la majoria dels casos, donada la seua situació de dependència o problemàtica
familiar no saben exactament on acudir en funció dels seus condicionaments, derivant-los
majoritàriament a Serveis Socials.
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CULTURA I PROMOCIÓ DE LA DONA:

Les queixes manifestades en este apartat consistixen en la gestió de l'accés a la
cultura, tot això en relació amb  la seua interpretació, donades les diverses vies habilitades
per al seu ús.

EDUCACIÓ I ESPORT:

Respecte de l'ús de les instal·lacions esportives, les qüestions plantejades, estan
relacionades amb el seu accés, qüestió remesa al Sr. regidor de Cultura i Esports, per
mitjà de la corresponent recomanació, per a l'adequada esmena i correcte accés a les
mencionades instal·lacions.

INDÚSTRIA:

Sobre este àrea, les queixes presentades es referien quasi en la seua totalitat, no
per les molèsties ocasionades en l'exercici de l'activitat pròpia dels locals de pública
concurrència, sinó per la tardança en la concessió definitiva de les corresponents llicències
d'obertura sol·licitades pels ciutadans.

Independentment que en funció del tipus d'activitat, els expedients de concessió de
les llicències d'obertura hagen de ser remesos a la Conselleria corresponent per a la seua
concessió definitiva, per part de l'Administració Local, es podria minimitzar el temps
transcorregut per a la seua concessió, donant prioritat a l'emissió dels informes,
inspeccions o actuacions que hagueren de ser realitzats en este tipus d'activitats, tot això,
amb la intenció de no demorar en el temps el tràmit, ja que amb posterioritat hauran de ser
remesos, una vegada finalitzada la seua tramitació en esta Administració Local a
l'Administració autonòmica.

ÀREA ECONÒMICA:

Les queixes presentades en esta àrea, majoritàriament,  així com en les consultes,
corresponen tant a l'Impost sobre l'Increment del Valor dels Terrenys, com per l'Impost
sobre Béns Immobles de naturalesa urbana, en relació al primer, el malestar dels veïns
radica en el fet que eleva l'import del dit impost, tot això com a conseqüència de l'augment
del valor cadastral del sòl, conseqüència de la revisió cadastral.

Tant en les queixes, com sobretot en les consultes realitzades, una de les
inquietuds manifestades pels ciutadans, consistix en el fet de recordar els terminis de
pagament dels impostos, així com en quin moment han de complir amb les seues
obligacions tributàries.

En este sentit i novament, ja que en la memòria del passat exercici s'efectue, es
recomana l'edició del “Calendari del Contribuent”, així com l'habilitació d'ubicacions fixes i
permanents destinades a l'exposició dels distints bans editats per l'Alcaldia, siguen
tributaris o no.
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Diversos ciutadans ens han manifestat el seu malestar, per la inadequada

informació facilitada, en el moment de presentar la sol·licitud per a la realització d'una obra
major, radicada que una vegada concedida la corresponent llicència d'obres i posterior
atorgament de la llicència de Primera Ocupació, se'ls requerix el pagament de la
corresponent liquidació definitiva, tant en l'Impost sobre Construccions, Instal·lacions i
Obres, com en la llicència Urbanística, havent transcorregut prou de temps des de la
finalització de l'obra.

La situació plantejada es deriva de la revisió efectuada per la Inspecció de Rendes
de les liquidacions abonades pels conceptes indicats, recolzant-se en el precepte legal
que faculta perquè una vegada finalitzada la construcció, instal·lació o obra, i tenint en
compte el seu cost real i efectiu, l'Ajuntament, per mitjà de l'oportuna comprovació
administrativa, modificarà, si és el cas, la base imposable, practicant la corresponent
liquidació definitiva.

Donada la dita situació, es recomana que s'indique l'advertència expressa en la
liquidació o autoliquidació inicial de les llicències Urbanístiques, com de l'Impost sobre
Construccions, Instal·lacions i Obres, del seu caràcter provisional amb menció que es
realitzarà, si és el cas, una comprovació administrativa una vegada finalitzada la
construcció. Així mateix, es proposa que per a l'atorgament de la llicència de Primera
Ocupació, la necessarietat de practicar autoliquidació definitiva d'ICIO i taxes
urbanístiques.

D'altra banda, consultes originades en relació amb la possibilitat de sol·licitar
ajornaments o fraccionaments de pagament dels impostos, referides amb l'escàs període
existent per a això, en la seua concessió, denota la necessitat, conseqüència de la crisi
econòmica actual, d'adaptar-los a la nova situació socioeconòmica que estem vivint
actualment.

En conseqüència, es recomana que es modifiquen les Bases d'Execució del
Pressupost en el sentit que es dispose l'ampliació del període màxim de sis mesos, que
existix en l'actualitat, a un termini superior, passant a ser com a mínim d'un any en els
ajornaments i fraccionaments de deutes, reduint així mateix, el límit mínim per a la seua
sol·licitud i concessió.

RECOMANACIÓ A LA REGIDORA D'HISENDA:

Que s'edite el “Calendari del Contribuent”, així com l'establiment per tota la població
d'ubicacions fixes i permanents destinades a l'exposició dels distints bans editats per
l'Alcaldia.

Que s'indique l'advertència expressa en la liquidació o autoliquidació inicial de les
llicències urbanístiques, com de l'ICIO, del seu caràcter provisional amb menció que es
realitzarà, si és el cas, una comprovació administrativa una vegada finalitzada la
construcció. Així mateix, es proposa que per a l'atorgament de la llicència de Primera
Ocupació, la necessarietat de practicar autoliquidació definitiva d'ICIO i taxes
urbanístiques.

Que es modifiquen les Bases d'Execució del Pressupost en el sentit que es dispose
l'ampliació del període màxim de sis mesos, passant a ser com a mínim d'un any en els
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ajornaments i fraccionaments de deutes, reduint així mateix, el límit mínim per a la seua
sol·licitud i concessió.

JOVENTUT:

Igual que en l'apartat de Cultura, en este les queixes s'orienten en la gestió de
l'accés als servicis prestats en els Centres Socials i Juvenils i relacionats amb la cultura.

NETEJA VIÀRIA:

En relació amb esta àrea, reiterem la recomanació efectuada a la regidora de
Neteja Viària, en la memòria del passat exercici, en relació amb l'habilitació de llocs
adequats perquè els gossos puguen realitzar les seues necessitats, a causa de la
reiteració per part dels veïns de la problemàtica indicada.

MEDI AMBIENT:

Hui en dia, és evident l'increment de la preocupació dels ciutadans pel medi
ambient i la protecció de la naturalesa, i en este sentit s'han manifestat els veïns tant per
mitjà de queixes com amb diverses consultes.

Una mostra de l'increment de la dita preocupació va ser l'aparició en diferents
mitjans de comunicació de la notícia relativa a la tala de pins al nostre municipi. Basant-se
en l'Ordenança Municipal de Protecció d'Arbratge d'Interés Local i al Consell Assessor de
l'Arbratge, creat en virtut de l'esmentada ordenança, i en referència a ella va ser remés el
corresponent suggeriment a la regidora de Medi Ambient, perquè en les pròximes
actuacions es done compte a l'esmentat Consell Assessor de l'Arbratge.

Una altra de les preocupacions dels ciutadans ha consistit en l'abocament dels olis
domèstics al desaigüe general de les seues vivendes i com a conseqüència a la xarxa de
clavegueram municipal. En este sentit, he de manifestar que la càrrega mediambiental de
l'oli domèstic per ser un residu urbà altament contaminant, és un problema afegit al ja
àmpliament conegut que generen els residus urbans, tant en la seua recollida com en el
seu tractament posterior, a fi d'obtindre productes reutilitzables o reciclatges, i reduir així
l'impacte mediambiental.

En relació amb la dita preocupació per part d'esta Oficina del Defensor del Ciutadà,
va ser remesa la següent recomanació a la regidora de Medi Ambient:

“Que es procedisca a la instal·lació de contenidors per a l'arreplega d'oli domèstic,
per al seu posterior reciclatge, tot això a fi d'implantar un nou servici als ciutadans, cada
vegada més conscienciats amb la protecció del medioambiente, facilitant-los la seua
col·laboració en la gestió de residus”.

En este sentit, van ser instal·lats per la població estos contenidors d'arreplega d'oli
domestique però, segons manifestació de veïns, són insuficients els actuals, fent falta més
unitats i en més ubicacions, ja que s'esta realitzant un bon ús dels mateixos, podent-se
potenciar la seua utilització, si hagueres més contenidors d'arreplega dels olis domèstics.
En base, a allò que s'ha indicat es realitza la recomanació següent:
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RECOMANACIÓ AL REGIDOR DE MEDI AMBIENT:

Que s'amplie el parc de contenidors per a la recollida d'oli domèstic, donada la
preocupació i la sensibilització realitzada per la ciutadania.
 

MERCAT I CONSUM:

Sobre esta àrea, es presenta queixa sobre l'ús de les dependència del Mercat
Municipal, que va ser plantejada per mitjà del corresponent suggeriment al regidor de
Mercat, havent sigut esmenat el problema origen d’ell per mitjà de l'adopció de la mesura
proposada.

PARCS I JARDINS:

Novament i igual que ja s'indicava en la memòria del passat exercici, els ciutadans
a través de les seues queixes i consultes i en concordança amb l'apartat de medi ambient
ens han manifestat la seua preocupació pel mateix, denunciant el deteriorament dels
jardins de la nostra població i requerint la seua repoblació.

En sintonia amb la dita preocupació es va procedir a remetre el corresponent
suggeriment a la regidora de Parcs i Jardins, perquè es procedira a la repoblació de
l'arbratge.

POLICIA LOCAL:

En el present apartat cabria reproduir íntegrament allò que s'ha indicat en la
memòria del passat exercici, ja que continuen sent valides totes les referències ja
indicades en aquell moment. Quant a les queixes abocades pels ciutadans, càbria
recordar que es contínua imposant sancions pels Agents de la Policia Local, sense
procedir a donar l'alt a l'infractor, tampoc el fet de no manifestar al ciutadà infractor, al
retirar el seu vehicle del deposite municipal, que rebrà amb posterioritat la notificació de la
infracció comesa.

Basant-se en el que indica anteriorment es recomana als servicis corresponents
que procedisquen a emetre una informació més detallada en la imposició de les
corresponents sancions de trànsit, així com en el procediment i tràmit posterior a la seua
expedició, i que per part dels agents de la Policia Local en imposar una multa,
procedisquen en donar d’alta el vehicle explicant el motiu de la sanció.

RÈGIM INTERIOR:

Les queixes presentades en esta àrea consistixen en la dificultat d'interpretació dels
procediments i la seua complexitat, que porta a una complicada comunicació entre el
personal al servici de l'Administració Local i els ciutadans. La comunicació entre ambdós
parts ha quedat esmenada per mitjà de l'adopció de protocols més clars i específics
proporcionant una informació més adequada, clara i efectiva.

SECRETARIA:
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En la present àrea, les queixes i consultes sobre les quals s'ha apreciat un

increment substancial obeïxen a les reclamacions de responsabilitat patrimonial en què els
veïns manifesten la seua disconformitat amb les resolucions dictades per l'Administració
Local.

Una altra part de queixes s'han efectuat com a conseqüència de la tardança en la
contestació de consultes, així com aclariments per a l'agilització de diversos tràmits,
qüestions resoltes i aclarides des del Servici de Patrimoni i Contractació com pel Sr.
secretari.

TRÀNSIT:

En esta àrea de gestió les queixes remeses pels ciutadans es poden desglossar en
dos grans grups, d'una banda aquelles que manifesten que no han rebut contestació al
plec de descàrrec presentat sobre una multa, i d'altra banda aquelles que indiquen que no
han rebut notificació de la multa fins que no se li exigixen en via executiva.

Novament, hem de recordar que en la memòria del passat exercici ja es plantegeN
en este mateix apartat les qüestions esgrimides ací pels ciutadà en este exercici,
consistents en l'existència d’errors en la notificació de les sancions de trànsit, recorrent per
a la notificació de la mateixa, una vegada realitzat en dos ocasions l'intent de la dita
notificació, a la publicació del corresponent edicte en el Butlletí Oficial de la Província.

Independentment que el procediment utilitzat siga un procediment legal per a la
comunicació de les sancions, l'administració hauria de recórrer a esta com última opció,
esgotant amb anterioritat totes les possibilitats disponibles per a una notificació personal.

En conseqüència, es recomana a l'Administració Municipal que efectue totes les
actuacions necessàries per a aconseguir la notificació individual i personal, acudint a la
publicació edictal de la notificació com a últim recurs.

URBANISME:

En esta àrea les queixes presentades corresponen, en part, als sorolls produïts per
les trapes en diferents vies públiques al circular els vehicles per damunt, una altra part de
les queixes es referixen al soroll ocasionat pels compressors d'aire condicionat, així com
per les molèsties produïdes conseqüència de la brutícia i fem existent en alguns solars
sense edificar.

Les esmentades queixes denoten la creixent sensibilització per part dels ciutadans
en relació amb la contaminació acústica i la protecció del medi ambient, qüestió ja
abordada en la seua corresponent àrea de gestió.

També s'han presentat queixes relacionades amb irregularitats detectades per
ciutadans en relació amb les obres realitzades pels seus veïns i que s'han vist afectats per
diversos danys conseqüència d’elles.

Per allò manifestat anteriorment, es recomana que es procedisca a revisar les
trapes a tota la població, així com el seu segellat en aquelles que produïsquen les
molèsties acústiques referides, tal com ja s'indique en la memòria del passat exercici.
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DIVERSOS:

De la diversitat de queixes presentades en este apartat es podrien abordar
individualment cada una d'elles, qüestió ja realitzada en el seu corresponent apartat d'esta
memòria.

Independent d'això, podem indicar basant-nos en les manifestacions realitzades
pels ciutadans, de forma verbal, els problemes existents en les zones blaves d'aparcament
de vehicles destinades als propietaris de vehicles amb minusvalideses, que ens
manifesten les dificultats que tenen per a utilitzar-les, així com la necessitat de l'existència
de més zones blaves. Basant-nos en el fet que alguns dels concessionaris utilitzen
l'esmentada zona com a pròpia, no deixant que facen ús d'ella altres persones
autoritzades per a això.

Conseqüentment, es recomana que s'habilite un nombre més gran de zones blaves
per a l'aparcament de vehicles titulars de persones minusvàlides, i proposant la
conscienciació als seus concessionaris del seu ús correcte, habilitant un sistema que amb
el seu ús inadequat, es puga procedir a la rescissió de la corresponent autorització.

3. RECTIFICACIÓ DE L'ERROR ARITMÈTIC EN L'ACORD PLENARI DE
30/04/09 D'ADJUDICACIÓ DEL CONTRACTE DE CONSTRUCCIÓ D'UN CENTRE DE
DIA PER A MAJORS.

Es dóna compte del dictamen de la Comissió informativa i de control d'Hisenda i
Especial de Comptes, favorable a l'aprovació de la  rectificació de l'error aritmètic en
l'acord plenari de 30/04/09 d'adjudicació del contracte de construcció d'un Centre de Dia
per a Majors.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota, d'EUPV, i diu que este punt tracta d'un
error material que no té més transcendència, però que, no obstant això, voldria matisar
que es tracta  del contracte d'adjudicació del Centre de Dia que no va acabar en la data
prevista, final de 2009, aprovant-se una ampliació de tres mesos, basant-se en dos
elements que argumentaven la justificació del dit ajornament amb què no estava d'acord.

Afig que en reiterades comissions, des del 6 d'abril, ha preguntat sobre l'acta de
recepció de les obres i el Sr. García Aleixandre li va dir, en l'última comissió, que s'havia
firmat l'última certificació. Per això, diu, va demanar els informes d'Urbanisme i el de
Contractació, que li va ser entregat el dia 23 d'abril.

Considera que este tema requeria un informe més explícit del responsable de
contractació sobre si s'ajusta o no al que s'ha firmat, per la qual cosa sol·licita que conste
en acta que sol·licita una certificació de contractació en què es diga si s'han complit
estrictament els plecs del contracte.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent, del Grup Socialista, i afirma que el seu
grup està a favor d'este acord.

En el mateix sentit s'expressa el Sr. Garcia Aleixandre, del Grup Popular.
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No es produïx un segon torn d'intervenció.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va
adoptar l'acord següent:

Vist l'expedient de contractació número 09-O-01, sobre contractació, per
procediment obert, de les obres de “Construcció d'un Centre de Dia per a Majors”.

Resultant que mitjançant un acord del Ple de l'Ajuntament, en sessió ordinària
celebrada en data 30 d'abril de 2009, va ser adjudicat definitivament l'esmentat contracte
a la mercantil Secopsa Construcció SA.(CIF A-46175410)

Considerant que l'article 105.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim
Jurídic de les Administracions Públiques, assenyala que podran així mateix, rectificar-se
en qualsevol moment, d'ofici o a instància dels interessats, els errors materials, de fet o
aritmètics existents en els seus actes.

Considerant que s'ha produït error aritmètic en l'import d'adjudicació del contracte
en figurar la quantitat de 4.209.305,59 euros, més la quantitat de 673.488,89 euros
corresponent a l'IVA al tipus del 16%, la qual cosa representa un total de 4.882.794
euros, havent de figurar que l'import d'adjudicació ascendix a la quantitat de
4.209.305,59 euros, més la quantitat de 673.488,89 euros corresponent a l'IVA al tipus
del 16%, la qual cosa representa un total de 4.882.794,48 euros.

Vist l'informe d'Intervenció, de data 21 d'abril de 2010.

Vist l'informe del cap del Servici de Contractació amb la conformitat del Sr.
secretari, de data 20 d'abril del 2010.

S'acorda:

Primer. Modificar el punt dispositiu primer de l'acord del Ple de l'Ajuntament de
data 30 d'abril del 2009, relatiu a l'adjudicació definitiva del contracte de les obres de
construcció d'un Centre de Dia per a majors,  quedant redactat de la manera següent:

“Primer. Elevar a definitiva l'adjudicació provisional, acordada per acord del Ple de
l'Ajuntament de data 23 d'abril de 2009, del contracte relatiu a execució de les obres de
construcció d'un Centre de Dia per a Majors, incloses en l'àmbit d'aplicació del Reial
Decret Llei 9/2008, de 28 de novembre, en  favor de la mercantil Secopsa Construcció
SA (CIF a 46175410), per un import de 4.209.305, 59 euros, més la quantitat de
673.488,89 euros corresponent a l'IVA al tipus del 16%, la qual cosa representa un total
de 4.882.794,48 euros, sent el termini de garantia de les obres de tres anys i el volum de
mà d'obra a emprar en l'execució de l'obra el següent: a) personal a contractar: 90
(18.000 dies d'alta en la Seguretat Social); personal ja contractat: 95 (21.840 dies d'alta
en la Seguretat Social).”

Segon. Comunicar la present resolució a l'interessat i a la Intervenció Municipal
als efectes oportuns.
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4. PROPOSTA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA CREU AL

MÈRIT POLICIAL AMB DISTINTIU BLANC A DIVERSOS INTEGRANTS DE LA
POLICIA LOCAL DE MISLATA.

Es dóna compte del dictamen de la Comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar Social, favorable a la proposta d'inici d'expedient per a la concessió de la creu
al mèrit policial amb distintiu blanc a diversos integrants de la Policia Local de Mislata.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que este punt no pot votar-se en
contra atés que està dins d'un marc legal, és a dir, l'inici d'expedient de creu al mèrit
policial amb distintiu blanc per als agents que han complit vint-i-cinc anys de servici en la
Policia Local i hagen tingut una trajectòria professional excepcional. Afig que els
informes no presenten cap dubte en què els agents reunixen els requisits establits, per la
qual cosa Esquerra Unida no s'oposarà a un dret reconegut.

Continua dient que la posició ideològica del seu Grup respecte de la
professionalització dels Cossos i Forces de Seguretat de l'Estat és manifesta, afegint
que la professionalitat d'estos agents està justificada en els informes que consten en
l'expedient.

Explica que en parlar de professionalitat es fa referència al compliment de les
obligacions diàries, a no aportar una imatge negativa de la Policia Local, generar
confiança en la ciutadania i deixar clar que este Cos està per a ajudar i no per a reprimir,
sent estes qüestions, diu, especialment valorades pel seu Grup.

Prosseguix dient que seria desitjable un Consell Local de Seguretat, l'existència
del qual seguix retardant-se, que considera convenient per aportar major  transparència
a les actuacions.

Finalment felicita els agents que han complit 25 anys de servici en este
Ajuntament per meréixer  tal condecoració.

Intervé el Sr. Merenciano Benavent i diu que el Grup Socialista està a favor.

El Sr. García Aleixandre afirma que el Grup Popular votarà a favor.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels seus membres, va
adoptar l'acord següent:

Vist l'informe de l'intendent principal en cap de la Policia Local de Mislata, de data
25 de febrer del 2010, i vist l'informe del regidor de Seguretat Ciutadana, de data 1 de
març del 2010, en relació amb la concessió de la Creu al Mèrit Policial amb Distintiu
Blanc a aquells agents amb 25 anys de servici en la Policia Local, segons el Decret
189/2006, de 22 de desembre, del Govern Valencià que regula les distincions i
condecoracions que es concedisquen per la Generalitat Valenciana als membres de la
Policia Local de la Comunitat Valenciana.

I vist l'article 9 del mencionat Decret.
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Primer: Procedir a l'inici d'expedient per a la concessió de la Creu al Mèrit Policial

amb Distintiu Blanc als integrants de la plantilla de la Policia Local que es relacionen, de
conformitat amb l'article 5 del Decret 189/2006, de 22 de desembre, del Govern
Valencià, que regula les distincions i condecoracions que es concedisquen per la
Generalitat als membres de la Policia local de la Comunitat Valenciana:

• Intendent: D. Tomás Burgos Martínez
• Oficial: D. Vicente Herrero Valero
• Agent: D. Francisco Ramón Esteve Tarín
• Agent: D. Carlos Rodríguez Alcalde

Segon: Que es remeta l'expedient a la Conselleria de Governació perquè es
realitzen els tràmits legalment establits en el mencionat Decret.

5. DECLARACIÓ DE COMPATIBILITAT AMB ACTIVITAT PRIVADA
SOL·LICITADA PEL FUNCIONARI JUAN JOSÉ GIMENO GIMENO.

Es dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa i de Control d'Interior i
Benestar Social, favorable a l'autorització de compatibilitat d'activitat privada sol·licitada
per D. Juan José Gimeno Gimeno.

Intervé el Sr. García de la Mota i explica que la seua abstenció en la Comissió va
estar motivada en els dubtes que va tindre en este punt, que s'ha portat a última hora a
la  Comissió. Afig que ha hagut de demanar al Sr. secretari que li proporcionara la petició
del Sr. Gimeno Gimeno, que no constava en l'expedient.

Prosseguix dient que en el dit expedient consta una sentència del Tribunal
Superior de Justícia de Madrid en què es parla de la compatibilitat entre el seu lloc
d'agent de la Policia Local i l'exercici de l'advocacia.

Manifesta que els seus dubtes estan relacionats amb els dos informes emesos
pel cap del Servici de Règim Interior relatius a la compatibilitat, perquè no queda clar si
no perjudicarà l'hora de quadrar servicis en una plantilla en què ja resulta complicat fer-
ho. Afig que tampoc sap com es podrà compatibilitzar les funcions que té en la policia
amb l'exercici de l'advocacia  quan, per exemple, sorgisca una emergència.

 Continua dient que el responsable de Règim Interior diu en el seu informe que
amb data 7 d'abril del 2006 s'aporta per l'interessat sentència... mentres que el dit
document no està en l'informe. Afig que el dit informe diu que el valor de la sentència
esmentada no és suficient per a modificar el criteri desfavorable de l'informe de 19 de
febrer, en què es fa referència als complements específics, concretant que no podrà
reconéixer-se la compatibilitat al personal funcionari, eventual o laboral, quan les
retribucions complementàries que tinguen dret a percebre's incloguen el factor
d'incompatibilitat.

Afig que en cap dels dos informes del Cap del Servici de Règim Interior  s'afirma
contundentement si hi ha o no hi ha compatibilitat, perquè mentres el primer es mostra
més contundent en sentit negatiu, el segon és ambigu, i tot això fa que la proposta que
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es porta al ple li genere dubtes, almenys amb la documentació que consta en el seu
poder.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent que anuncia el vot favorable del grup
socialista.

En el mateix sentit s'expressa el Sr. García Aleixandre en relació amb el vot del
Grup Popular.

En el seu segon torn d'intervenció el Sr. García de la Mota diu que la seua
intenció de vot en este punt era d'abstenció però que, atés que no li han contestat ni li
han donat documentació que diga el contrari del que diuen els informes, votarà en
contra.

No es produïxen més intervencions.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per vint vots a favor (Grup Popular  i
Grup Socialista) i un vot en contra (Grup Mixt, EUPV), va adoptar l'acord següent:

Vista la sol·licitud de declaració de compatibilitat presentada per D. Juan José
Gimeno Gimeno, en data 22 de setembre del 2009, registre d'entrada núm. 13991.

Vist l'informe del cap de Servici de Règim Interior, de data 19 de febrer que diu el
següent:

“En relació amb la sol·licitud de la declaració de compatibilitat per a l'exercici de
l'advocacia del senyor Juan José Gimeno Gimeno, s'informa:

CONSIDERANT: Que l'article 46 de la Llei 6/1999, de 19 d'abril, de la Generalitat
Valenciana, de Policies locals i de Coordinació de les Policies locals de la Comunitat
Valenciana, establix que s'apliquen als cossos de la Policia Local els principis bàsics
d'actuació i les disposicions estatutàries comunes establides en la Llei Orgànica de
Forces i Cossos de Seguretat.

Conseqüentment, l'article 6.7 de la Llei Orgànica de Cossos i Forces de Seguretat,
2/1986, de 13 de març, disposa que la pertinença a estos “és causa d'incompatibilitat per a
l'exercici de qualsevol altra activitat pública o privada, excepte aquelles activitats
exceptuades de la legislació sobre incompatibilitats”.

El Tribunal Suprem, ha interpretat el precepte enunciat, en el sentit que les
úniques actuacions que podrien realitzar-se serien les compreses en l'article 19
de la Llei 53/1984, considerant greument danyosa i errònia la doctrina que
considera que l'article 6.7 de la llei 2/86, remitent en bloc a la Llei 53/1984, tenint
en compte que s'establiria per als membres de Cossos i Forces de Seguretat el
mateix règim d'incompatibilitats que la resta del personal al servici de les
Administracions Públiques. En virtut de la sentència de 23 de gener de 1990, el
Tribunal Suprem, assenyala literalment que “si l'apartat sèptim de la Llei
Orgànica 2/86, només exceptua de la incompatibilitat aquelles activitats
exceptuades de la legislació d'incompatibilitats, el lògic és referir esta noció a la
legal descrita en l'article 19 de la llei 53/84 o a la que puga establir-se amb
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caràcter en una eventual futura legislació sobre la matèria, perquè inclinar-se per
un altre criteri obliga a arguments poc convincents”, concloent que “sent prou
clar el dit article i havent-hi una previsió constitucional d'un Estatut personal
diferenciat per als que pertanguen a les Forces i cossos de Seguretat, no hi ha
raó per a seguir una interpretació que no és la que fluïx de la norma i que a més,
no ve imposada per cap motiu jurídic”.

Que l'exercici de l'advocacia, activitat per a la que se sol·licita l'autorització de
compatibilitat, no es troba entre les que, de conformitat amb l'article 17 del Reglament
d'Incompatibilitats del personal al servici de l'Administració de l'Estat, de la Seguretat
Social i dels organismes i empreses dependents, aprovat per Reial Decret 598/1985, de
30 d'abril, al quedar exceptuades del règim d'incompatibilitats, podran realitzar-se sense
necessitat autorització o reconeixement de compatibilitat únicament quan concórreguen
els requisits establits en cada cas concret, i que es troben enumerades en l'article 19 de
la Llei 53/1984, sent les que seguixen:

“a) Les derivades de l'administració del patrimoni personal o familiar, sense perjuí
del que disposa l'article 12 de la present Llei.

  b) La direcció de seminaris o el dictat de cursos o conferències en centres
oficials destinats a la formació de funcionaris o professorat, quan no tinguen caràcter
permanent o habitual ni suposen més de setanta-cinc hores a l'any, així com la
preparació per a l'accés a la funció pública en els casos i forma que reglamentàriament
es determine.

 c) La participació en tribunals qualificadors de proves selectives per a ingrés en
les Administracions Públiques.

 d) La participació del personal docent en exàmens, proves o avaluacions
diferents de les que habitualment els corresponguen, en la forma reglamentàriament
establida.

 e) L'exercici del càrrec de president, vocal o membre de juntes rectores de
Mutualitats o Patronats de Funcionaris, sempre que no siga retribuït.

 f) La producció i creació literària, artística, científica i tècnica, així com les
publicacions derivades d'aquelles, sempre que no s'originen com a conseqüència d'una
relació d'ocupació o de prestació de servicis.

 g) La participació ocasional en col·loquis i programes en qualsevol mitjà de
comunicació social; i

 h) La col·laboració i l'assistència ocasional a congressos, seminaris, conferències
o cursos de caràcter professional.”

CONSIDERANT: Que no obstant per l'interessat, en sentit contrari,  s'aporta
sentència de data 15/01/2008 del TSJ de Madrid en el fonament jurídic del qual 3r
s'assenyala:

“L'activitat privada consistent en l'exercici de l'Advocacia és, per tant, compatible
amb l'exercici per l'actor del seu lloc de treball en el Quarter de la Guàrdia Civil de
Chiclana de la Frontera (Cadis). Ara bé, tal compatibilitat no pot ser plena i absoluta.
Novament els articles 1.3 i 11.1 de la Llei 53/1986, de 21 de febrer ens oferixen la
solució quant a la forma d'exercici d'eixa activitat compatible: no podrà “impedir o
menyscabar l'estricte compliment dels seus deures”, açò és, haurà d'exercir-se amb
escrupolós respecte a l'horari assignat al lloc de treball de l'actor i tampoc podrà
“comprometre la seua imparcialitat o independència”, és a dir, el Sr. Luis Miguel no
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podrà actuar com a advocat en assumptes relacionats o que es referisquen a les
activitats que exercisca el Cos de la Guàrdia Civil, procedint consignar esta limitació en
part dispositiva d'eixa Sentència.

Assenyala l'advocat de l'Estat que la doctrina exposada (que reproduïx anteriors
pronunciaments d'esta mateixa Secció) resulta contrària a la sentència del Tribunal
Suprem de 23 de gener de 1990 (dictada en interés de llei). Segons el parer de la Sala,
no obstant això, tal sentència no obliga a la desestimació del recurs en els termes
proposats pel representant de l'Administració. Encara que és cert que en aquella
resolució el Tribunal Suprem declara “greument danyosa i errònia la doctrina que afirma
que l'article 6t, punt sèptim, de la Llei Orgànica 2/1986, de 13 de març, implica una
remissió en bloc a la Llei 53/1984, de manera que establiria per als membres de Cossos
i Forces de Seguretat el mateix règim d'incompatibilitats que el de la resta del personal al
servici de les Administracions Públiques”, no pot oblidar-se que:

a) La sentència esmentada és de l'any 1990 i es referix a un acte administratiu
dictat al març de 1988, sense que conste que hi haja hagut pronunciament
posterior en idèntic sentit pel Tribunal Suprem;

b) La resolució de l'Alt Tribunal es referia a un inspector - cap del Cos Nacional
de Policia que sol·licitava compatibilitzar el seu lloc de treball amb el de
Professor Universitari Associat, a temps parcial, en el Col·legi Universitari de
Las Palmas, dependent de la Universitat de la Laguna, circumstància
evidentment diferent de la que ací es planteja;

c) La sentència que va ser objecte del recurs de cassació en interés de llei (de la
Sala de l'Audiència Nacional) reconeixia al recurrent, sense restricció
expressa, “el dret a la declaració de compatibilitat per a l'exercici de Professor
Universitari Associat a temps parcial en la Divisió de Dret del Col·legi
Universitari de les Palmes dependent de la Universitat de la Laguna”;

d) La important limitació a l'exercici de l'advocacia que es conté en esta
sentència –No prevista en el recurs seguit davant del Tribunal Suprem
(respecte estricte a l'horari de treball i interdicció de l'activitat en assumptes
relacionats amb el Cos a què pertany l'actor)-, garantida, segons el parer de la
Sala, que la compatibilitat concedida no va minvar de cap manera el complet i
adequat exercici de l'activitat funcionarial.

CONSIDERANT: Que amb més motiu, l'article 16.4 de la Llei 53/84,
d'incompatibilitats del personal al servici de les Administracions Públiques assenyala que
no es podrà reconéixer compatibilitat per a l'exercici d'activitats privades en el cas que es
perceben complements específics o equiparables de quantia superior al 30% de les
retribucions bàsiques, exclosos triennis. A este respecte s'assenyala que el senyor Juan
José Gimeno té assignat un nivell retributiu B24D3, la qual cosa comporta un
complement específic mensual de 1247,25 €, superior per tant al 30% de les retribucions
bàsiques l'import total del qual és de 985,59.

Com  té assenyalat la jurisprudència del Tribunal Suprem este article consagra
una autèntica prohibició.

En el cas, que ens ocupa, no podria tindre compatibilitat per a l'exercici d'activitats
privades, a l'exercir llocs de treball que comporten la percepció de complements
específics, la quantia de la qual supera el 30 per cent de la retribució bàsica, exclosos
els conceptes que tinguen el seu origen en l'antiguitat, de conformitat amb el que establix
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l'art. 16 de la Llei 53/1984 d'Incompatibilitats del Personal al servici de les
Administracions Públiques, de 26 de desembre.

A este respecte s'assenyala que existix en este sentit una jurisprudència pacífica i
constant en la matèria tant en el Tribunal Suprem com en la jurisprudència menor (17.
Que s'ha ocupat dels distints supòsits que es donen en la realitat: SANT 3 d'octubre de
1995; SANT 2 d'abril de 1996; STSJ Castella -la Manxa, de 13 de juny de 1998; STSJ
d'Andalusia de 23 de desembre de 1998 (LA LLEI JURIS.623120/1998); SANT, d'11 de
maig del 2000 (LA LLEI JURIS.154216/2000); STSJ de Madrid, de 9 de juny del 2000;
STSJ del País Basc de 14 de desembre del 2001; SANT de 13 de juny del 2002;STSJ
de la Rioja de 19 de febrer del 2003 (LA LLEI JURIS.1401956/2003); STSJ d'Aragó de
20 de febrer del 2003.

CONSIDERANT: Que la disposició final 3a de l'Estatut Bàsic de l'empleat públic
modifica l'apartat 1 de l'article 16 de la Llei 53/1984 d'incompatibilitats del personal al
servici de les Administracions Públiques que queda redactat de la manera següent:

“No podrà autoritzar-se o reconéixer-se compatibilitat al personal funcionari, al
personal eventual i al personal laboral quan les retribucions complementàries que
tinguen dret a percebre de l'apartat b) de l'article 24 del present Estatut incloguen el
factor d'incompatibilitat al retribuït per aranzel i al personal directiu, inclòs el subjecte a la
relació laboral de caràcter especial d'alta direcció”.

No obstant la disposició final quarta del mencionat Estatut establix que la
disposició final tercera 2 del present Estatut produirà efectes en cada Administració
Pública de l'entrada en vigor del capítol III del títol III amb l'aprovació de les lleis  de
Funció Pública de les Administracions Públiques que es dicten en desplegament d'este
Estatut. Fins que es facen efectius eixos supòsits l'autorització o denegació de
compatibilitats continuarà regint-se per l'actual normativa.

En la seua conseqüència al regir l'actual normativa per no entrar en vigor el que
disposa l'Estatut bàsic de l'ocupació pública, s'informa desfavorablement la sol·licitud del
senyor Juan José Gimeno Gimeno ja que el complement específic és superior al 30% de
les retribucions bàsiques, de conformitat amb el que establix l'article 16 de la Llei 53/84
d'Incompatibilitats del Personal al servici de les Administracions Públiques, del 26 de
desembre.

Així mateix es fa constar que l'òrgan competent per a resoldre és el Ple de
l'Ajuntament, previ dictamen de la comissió informativa municipal d'Interior i Benestar
Social.”.

Vista la sentència núm. 124/10 del Jutjat contenciós administratiu nombre 10 de
València, aportat per D. Juan José Gimeno Gimeno en data 7 d'abril del 2010, en relació
amb la seua sol·licitud de declaració de compatibilitat per a l'exercici de l'advocacia de
data 23 de setembre del 2009.

Vist l'informe del cap de Servici de Règim Interior, de data 13 d'abril del 2010, que
literalment diu:
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“Amb data 7 d'abril del 2006 s'aporta per l'interessat, D. Juan José Gimeno

Gimeno sentència notificada amb data 6 d'abril de 2010 al procurador de l'Ajuntament de
València, en procés contenciós administratiu seguit davant del Jutjat contenciós
administratiu, número 10 de València, per la que s'estima el recurs contenciós
administratiu interposat per un agent de la Policia Local de València, contra resolució de
l'Ajuntament de València, per la que es denegava l'autorització per a l'exercici de
l'activitat privada de l'advocacia.

En relació amb esta sentència, el funcionari informador fa constar que, amb la
natural reserva de la possibilitat de recurs d'apel·lació de la sentència mencionada, ja
que es tracta d'una sentència en primera instància d'un jutge contenciós administratiu, es
confirma en ella el que establix la futura regulació (l'entrada en vigor està demorada per
la Disposició Final 4t de l'Estatut Bàsic de l'Empleat Públic) establida en l'Estatut de la
Funció Pública en quant condiciona que per a autoritzar la compatibilitat per a activitat
privada únicament pot fer-se a aquells llocs de treball que no cobraren retribució per este
factor (Disposició final tercera que modifica l'article 16, apartat 1 en relació amb l'article
24).

En la seua conseqüència, i a falta d'una consolidació jurisprudència de la línia
apuntada per la sentència del Jutjat contenciós administratiu numere 10 de València,
favorable a l'autorització de la compatibilitat i el desplegament normatiu necessari de
l'Estatut de la Funció Pública (havent de determinar-se en les RPT el factor de
compatibilitat i la seua quantia retributiva) i l'entrada en vigor de la modificació de l'art. 16
de la Llei d'incompatibilitats, el funcionari que subscriu informa que si bé el valor de la
Sentència no és suficient per a modificar el criteri desfavorable de l'informe de data de
19 de febrer del 2010, pot tindre's en compte, amb les reserves i condicionants
mencionats, a favor d'una interpretació favorable d'autoritzar la compatibilitat d'activitat
privada sol·licitada per D. Juan José Gimeno Gimeno”.

S'acorda:

1. Declarar la  compatibilitat sol·licitada pel funcionari de la Policia Local, D. Juan
José Gimeno Gimeno, per a l'exercici d'activitat privada consistent en l'exercici de
l'advocacia, sense afectar l'horari que tinga assignat el lloc de treball i excloent els
assumptes relacionats o referits a activitats que exercix el cos de policia local o que
siguen de la seua competència.

2. Notificar el present acord a l'interessat.

6. MOCIÓ DEL GRUP SOCIALISTA SOBRE SOL·LICITUD D'UNES
DEPENDÈNCIES DE BOMBERS PER A MISLATA.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i dóna lectura de la moció que diu:

“Mislata és hui en dia una gran població, amb quasi 50.000 habitants i, a pesar
d'això, no compta amb dependències de bombers al seu servici. Es tracta d'un greu perjuí
per a la seguretat ciutadana, ja que els servicis d'urgència s'han de desplaçar des d'altres
poblacions, com Burjassot, Paterna, i inclús Torrent.
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El passat 25 de desembre es va produir un incendi al carrer Tomás Sanz que va

ser revelador d'esta necessitat que patix el municipi de Mislata. Els veïns van haver
d'esperar quasi 40 minuts perquè arribara un camió de bombers, mentres veien com el
seu edifici es cremava. Esta situació necessita una solució urgent, perquè, en qualsevol
altre cas es podria haver lamentat una desgràcia de major importància.

Comprenem que a esta necessitat se suma un fallada de coordinació dins dels
diferents parcs de bombers que formen part del consorci de la Diputació de València, que
en aquella ocasió no van tindre suficients vehicles per a atendre l'incendi que s'estava
produint a Mislata. Per això, és exigible millorar les condicions entre diferents parcs i
retens de bombers existents a la província de València.

Els veïns de Mislata mereixen unes dependències de bombers (igual que ho tenen
moltes localitats de la seua grandària) per a poder atendre este tipus d'urgències que
poden posar en perill la integritat física dels seus habitants i produir grans danys materials
quan, com en este cas, un incendi es desatén durant 40 minuts.

Per tot això, el Grup PSPV-PSOE de l'Ajuntament de Mislata proposa els acords
següents:

1. Instar la Generalitat Valenciana i la Diputació de València a dotar d'unes
dependències de bombers per a servicis d'urgència al municipi de Mislata.

2. Instar la Generalitat Valenciana a dur a terme la proposta llançada d'una “Llei
de Bombers”, que permeta unificar els consorcis de bombers de la Generalitat
per a guanyar en coordinació i eficàcia.”

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que esta moció esta bé intencionada,
però considera que s'hauria de parlar prèviament de les qüestions de seguretat que cal
tractar entorn dels servicis públics i el seu cost.

Manifesta que la moció té part de raó encara que, afig, hi ha informes que
desmentixen que el retard fora de quaranta minuts.

Prosseguix dient que Mislata és una població de 43.000 habitants, existint altres
nuclis de població aproximada com Aldaia, Alaquàs, Xirivella, el Barri del Crist i Quart de
Poblet, afirmant que és necessari l'estudi de les característiques d'un municipi de dos
quilòmetres quadrats, la densitat de població, els accessos i problemàtica d'evacuació, és
a dir, els criteris que han de portar a valorar la idoneïtat o no d'unes dependències perquè,
afirma, encara que com a qualsevol ciutadà li agradaria comptar amb el mateix en la seua
ciutat, cal tindre en compte la situació econòmica i que al Consorci de Bombers se li paga
anualment 183.000€ pel servici. Afig que amb esta dotació no creu que es poguera
mantindre unes dependències pròpies, per al que seria necessària una unitat de, almenys,
dotze persones per a cobrir els torns.

Prosseguix dient que cal valorar si el servici que es dóna respecte al que es paga
és bo o no. I critica que l'última actuació,  encara que segons informes els bombers van
arribar en 16 minuts, s'haja eixit de la norma habitual, que és de sis o huit minuts, per la
qual cosa s'està davant d'un  fet que no ha de repetir-se.
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Planteja al Grup Socialista dos qüestions: en primer lloc, que s'inste a la Generalitat

i a la Diputació de València que, davant de la gravetat i freqüència dels últims incendis que
s'han produït a Mislata, incloga en la nova Llei de Bombers tot el cos legal que permeta la
unificació dels consorcis de bombers per a guanyar en coordinació i eficàcia; d'altra banda,
afig, que l'Ajuntament de Mislata, solidari amb la resta dels ajuntaments de l'Horta i a falta
d'un estudi d'ubicació i necessitat, inste el Consorci Provincial de Bombers perquè arribe a
un acord amb la ciutat de València perquè els seus parcs de bombers puguen donar
servici a les poblacions de l'àrea metropolitana, especialment a Mislata, i signe en este
sentit un protocol conjunt d'actuació amb l'Ajuntament de València. Considera que estes
són mesures que es podrien adoptar fins a l'aprovació de la nova Llei i, al mateix temps,
que coincidixen  en gran manera amb les propostes pel Grup Socialista.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i diu que esta moció està justificada
perquè l'incident mencionat en ella va poder tindre greus conseqüències, no sols per als
béns sinó també per a la integritat de les persones.

Afig que Mislata compta de fet amb quasi cinquanta mil habitants i que els incendis
comencen a ser-hi habituals, i no es tracta, diu, que ara, pel descontentament que va
produir aquella actuació de què no se sap el responsable, envien tres camions, sinó que
es tinguen estos servicis quan realment es necessiten.

Considera que la xarxa actualment existent per als diversos municipis, dividida en
sis zones, està mal distribuïda i de forma poc uniforme. Afig que Mislata està inscrita en
una zona tan àmplia que arriba quasi al Racó d'Ademús, estant a Paterna les
dependències de què depén Mislata, i comptant amb un auxiliar en L'Eliana.

Prosseguix dient que esta ciutat té suficient entitat per a comptar amb eixes
dependències o parc auxiliar que, afig, no demanen només per a Mislata, perquè són
coneixedors de la problemàtica d'accés a esta població i a altres limítrofes, que pot
provocar que, com va ocórrer en eixe incident, el camió de bombers havia de vindre de
Torrent, i el retard a arribar es va produir per un col·lapse circulatori.

Assenyala que entre Mislata i les poblacions limítrofes com Xirivella, Quart, etc., es
compta amb més de cent mil habitants, la qual cosa fa necessària la dotació del mencionat
parc auxiliar o dependències que, afig, no requerix tanta infraestructura perquè es compon
d'un cap de parc, un cap per torn, i tres bombers per torn, és a dir, tretze persones en total,
més tenint en compte que només Mislata està pagant 180.000€ i que açò depén de
Diputació, que haurà de posar també quelcom de diners.

Repetix que esta dotació a Mislata és necessària i, afig, l'Ajuntament té ja un
bomber, encara que sense camió, que cobra com a tal, per la qual cosa també podria
estar allí atés que abans tenia eixes funcions, tractant-se d'un salari que podria sumar-se a
eixa quantitat  que es paga.

Respecte de la Llei de Bombers diu que és necessària i, com assenyala la moció,
es demana que es pose en marxa, perquè des de gener de l'any 2008 el senyor Serafí
Castellanos està dient que en uns mesos estaria la dita Llei, i el 29 d'abril continua dient el
mateix.
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Finalitza dient que cal apostar per la seguretat dels veïns, i per a això és

imprescindible comptar amb la dotació d'unes dependències o parc auxiliar de bombers.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i, en primer lloc, felicita el Defensor del
Ciutadà pel seu informe.

Entrant en el debat diu que està inicialment d'acord amb la proposta que fa EUPV,
sol·licitant al Grup Socialista que deixe la moció sobre la taula perquè els grups puguen
reunir-se i fer un document de petició a les administracions que tenen la responsabilitat i
els recursos en este tema de seguretat ciutadana.

Afirma que el Grup Popular no deixarà de donar suport a la moció, però que
considera que la presa de decisions que proposa és molt pobre en relació amb la finalitat
que es perseguix.

Prosseguix dient que l'exposició de motius de la moció no coincidix amb l'informe
de bombers, en què es diu textualment que “El senyor José Miguel Basset Blesa, cap de
la guàrdia del Consorci per al servici de prevenció, extinció d'incendis i salvament de la
província de València, a sol·licitud de l'Ajuntament de Mislata, amb registre d'entrada núm.
006, de data 4 de gener del 2020, sobre servici realitzat el dia 25 de desembre del 2009,
del carrer Tomás Sanz, encreuament amb el carrer Llíria, informa que segons consta en
els nostres arxius el dia 25 de desembre del 2009, es van rebre en el centre de
comunicacions i control, a les 19,30 hores un avís procedent del servici 112 de la
Comunitat Valenciana on es posava en el nostre coneixement l'incendi  de contenidor al
carrer Tomás Sanz, encreuament amb carrer Llíria, a l'altura de Bancaixa a la localitat de
Mislata. La seqüència de mobilització de les unitats de resposta a l'incendi van ser les
següents: parc Burjassot, 202, unitat bomba urbana pesada; dotació: 1 cap i tres bombers;
hora d'eixida: 19,31. Torrent, 301 bomba urbana pesada; dotació: 1 cap i tres bombers i
Paterna, unitat de comandament, un sergent. L'eixida de Torrent va ser a les 19,47 i de
Paterna a les 20,14”.

La descripció dels fets va ser que “A les 19,30 hores del divendres, 25 de
desembre del 2009, es rep al centre de comunicacions del Consorci, carta de servici
d'emergència emés pel servici 112  de la Comunitat Valenciana, on es posa en el nostre
coneixement l'incendi  de tres contenidors ubicats a la via pública, en concret all carrer
Tomás Sanz, encreuament amb carrer Llíria. 7, de Mislata. Segons consta en l'informe de
l'incident la crida es rep en el dit Centre a les 19,28h,  finalitzant la presa de dades de la
carta d'emergència a les 19,30,26, en ella s'indica que segons la persona que telefona,
que és un testimoni, es tracta d'un incendi de contenidor a  la via pública, d'on es
desprenen flames, que no hi ha ferits i a la segona pregunta si implica riscos, indica que sí
respecte de l'edifici de vivendes en què es troben persones al seu interior, matisant que
desconeix si hi ha  ferits a l'interior de l'edifici. Remesa la carta al centre de comunicacions
del Consorci de València a les 19,31, es procedix a la mobilització de la unitat 28.619 del
parc de Burjassot, ja que la dotació 28.211 del parc de Paterna, més pròxim al lloc de
l'incident, es troba en un servici d'accident de trànsit al quilòmetre 6 de la carretera 35 del
municipi de Paterna, i a les 19,31 la Policia Local de Mislata sol·licita comprovació que els
bombers estan avisats, a la qual cosa se’ls confirma la mobilització.  A les 19,34 la Policia
Local envia patrulla a la rotonda de l'Hospital Militar per a rebre els efectius de Burjassot i
un minut més tard indiquen que la situació és urgent. En contacte amb la policia local els
informem que ens trobem de camí. A les 19,37 la policia local indica que les flames
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afecten la línia elèctrica del carrer i un cartell d'una òptica, i sobre les 19,40 informen que
tot s’ està cremant i procedixen a evacuar l'edifici núm. 6. Sobre les 19,43 en contacte
directe amb la policia local, indica urgència sobre crida al lloc i a les 19,46 encara estan
amb l'evacuació ja que les flames afecten la fatxada de l'edifici. Davant dels fets, procedix
mobilitzar a les 19,47 una segona unitat del parc de Torrent al lloc de l'incendi, sobre les
19,47 la unitat 28.619 accedix al lloc de l'incendi i procedix a l'extinció. El
desenvolupament de la intervenció suposa en primer lloc l'extinció de l'incendi dels
contenidors que s'executa en deu minuts aproximadament. A continuació, amb l'edifici
evacuat, es disposa a inspeccionar la coberta. L'arribada dels bombers, des de l'eixida del
parc, tarda 16 minuts”.

Quant al tema de la necessitat un dependències, diu que totes les poblacions ho
desitgen, com altres coses, per exemple, una escola d'idiomes o una universitat. Afig que
els servicis van ser estructurats quan el Partit Socialista governava la ciutat de València, i
va ser esta partida la que va crear el Consorci de Bombers i el que establix sis zones o
retens a la part que afecta  l'Horta, concretament a les poblacions de Burjassot, Torrent,
Paterna, Moncada, Catarroja i Silla, totes elles governades pel dit partit, sobreentenent
que amb estes dotacions es cobrix una “ràtio” per a atendre de forma ràpida tota la
població de la comarca.

Prosseguix dient que, segons la moció, s'insta que es pose un a Mislata,  que
també atendrà  Alaquàs i Xirivella, i pogué passar que no s'acudira abans a Mislata si el
servici haguera sigut reclamat per una altra població, amb la qual cosa caldria acudir a un
altre tipus d'ajuda que tarde més dels 16 minuts que van tardar en eixa ocasió.

Finalitza dient que este assumpte seria motiu d'un acord i d'un consens, a fi de
plantejar una sèrie de mesures que caldrà dirigir a qui té la responsabilitat  que és la
Diputació de València, per la qual cosa demana que la moció quede sobre la taula, atés
que, en cas contrari, entendria que l'única voluntat del grup socialista és fer una crítica de
com funcionen les institucions de la Diputació i de la Generalitat, i que no s'ha prestat la
suficient diligència per l'equip de bombers, per la qual cosa cal plantejar-se si l'Ajuntament
fa una mera queixa de com s'ha prestat el servici o, al contrari, es presenta una moció en
què es demanen més centres  en compte dels sis existents actualment per a tota l'àrea
Metropolitana, bé perquè ha crescut la població, o perquè ho ha fet de manera desigual, la
qual cosa ha originat un nombre més gran d'accidents que, per exemple, no podria
atendre el parc de bombers de Silla o Moncada.  Finalitza dient  que probablement siga
necessari que no hi haja només un parc a Torrent sinó dos, i un d'ells podria ser a Mislata,
que atenguera Xirivella, Alaquàs, Quart i Mislata.

En el seu segon torn d'intervenció, el Sr. García de la Mota diu que considera que
en este tema tots els grups estan bàsicament d'acord, i demana a l'equip de govern que
presente una queixa oficial de l'Ajuntament per la tardança en esta actuació.

Afirma que la ciutadania necessita seguretat, i esta qüestió ha de veure's no des de
la perspectiva de partit polític sinó des de la necessitat de donar un servici.

Prosseguix dient que, encara que este mapa el fera el Partit Socialista, les ciutats
han crescut i  és necessari revisar el pla d'actuació i que es fixe dins d'una Llei d'actuació
de bombers.
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Manifesta que desitjaria comptar amb unes dependències de bombers a Mislata

però que el tema ha de ser tractat amb la serietat que correspon, buscant la ubicació més
adequada i que proporcione més seguretat a la ciutadania.

Afig que la rendibilitat política de la presentació d'esta moció ja està guanyada pel
Partit Socialista des del moment que l'equip de govern es compromet que es parle amb
Diputació i a arrancar un compromís de veure quines possibilitats hi ha de comptar amb
unes dependències a Mislata.

Finalitza dient que està d'acord amb el que es demana a la moció, però que també
cal ser solidari amb la resta de poblacions, procurant trobar la ubicació més idònia per a
donar el millor servici a tots.

Intervé el Sr. Merenciano Benavent i diu que lamenta que al portaveu del grup
popular li parega que l'adopció d'acords proposada per la moció siga pobre, perquè
considera que són els justos al demanar unes dependències de bombers o un parc
auxiliar, cosa que està concretada tant en relació amb les dimensions com a personal,
dotacions, etc.

Afirma que el que pretén el seu Grup és un millor servici, per la qual cosa retiren la
moció sempre que existisca un compromís formal per part de tot el Grup Popular,
encapçalat pel Sr. Corredera, que en el pròxim ple ordinari es portarà esta moció amb els
acords a què arriben els distints grups polítics.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i diu que el seu grup ha treballat la moció
en les condicions en què s'ha presentat pel Grup Socialista, és a dir, dos folis amb una
exposició de motius que fa referència a uns fets succeïts a Mislata, per la qual cosa s'han
preocupat de tindre tots els informes. Afig que la presa d'acords es concreta en sis línies
en què no es donen dades de costos, etc., per la qual cosa no es pot treballar en això.

Finalitza dient que es compromet que es treballe en la realització d'un estudi ampli i
a realitzar les gestions possibles per a veure la viabilitat del projecte i portar la moció al
pròxim Ple.

La moció queda sobre la mesa.

7. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR EN CONTRA DE L’APUJADA DE L'IVA.

Es dóna compte del dictamen de la Comissió informativa i de control d'Interior i
Benestar Social, favorable a l'aprovació de la moció presentada pel Grup Popular en
contra de l’apujada de l'IVA.

Intervé en primer lloc el Sr. García Aleixandre, del Grup Popular, proponent de la
moció, donant-ne lectura.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que esta moció és tendenciosa, mal
fonamentada, confusa i inadequada en este moment.

Afig que en la seua anterior intervenció el Sr. García Aleixandre ha dit que la moció
presentada pel grup socialista estava poc documentada i ara demana que es debata sobre
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la pujada de l'IVA, amb les conseqüències que això té en el conjunt econòmic dels
pressupostos generals de l'Estat, sense aportar la documentació necessària per a poder
discutir les dades.

Prosseguix dient que esta moció no assumix la responsabilitat en matèria
econòmica que tenen les comunitats autònomes i els Ens locals.

Afirma que els Plens es porten sense contingut perquè no es debat en les
comissions, i s'omplin amb mocions d'este tipus, per la qual cosa els veïns es preguntaran,
atés que el debat sobre l'IVA ja ho senten diàriament en televisió, què els pot aportar un
regidor d'una ciutat sobre els debats de l'Estat.

Afig que es tracta d'una moció que s'emmarca en un quadro macroeconòmic que
s'escapa de la seua valoració, i pareix que només pretén desgastar el Govern de la nació,
la qual cosa, diu, no servirà per a avançar més.

Manifesta que del que caldria parlar és de si cal continuar amb este model
econòmic o caldrà canviar-lo, perquè en la moció se sosté una línia de mercat liberalitzat
les conseqüències de la qual ja s'han pogut sentir fa poc i que paguen, sobretot, els que
menys tenen.

Este projecte, continua, manté que s'han de pagar menys impostos, però no es diu
d'on es retallen els gastos, atés que els servicis es presten a través del pagament
d'impostos. Afig que es tractaria de gestionar millor els recursos amb què es compte i
augmentar la progressivitat dels impostos, així com que és necessari parlar de la
redistribució de la riquesa i debatre sobre la qualitat dels servicis.

Prosseguix dient que s'ha afirmat que l’apujada de l'IVA disminuirà el consum el
que, al seu torn, provocarà major desocupació, però, diu, açò no ha de ser així
necessàriament perquè depén de les fórmules d'aplicació.

Considera que no es tracta de qüestionar tot el que presente el Govern sinó de
presentar-hi alternatives, i que la moció que es debat és fortament insolidària al plantejar
un IVA lineal, i no per trams, com fa Esquerra Unida. Afig que és conegut el model
neoliberal que planteja el Partit Popular, que significa menys Estat, menys diners i, que és
un model social i de dret,  per al que és necessari que el pagament d'impostos siga
equitatiu i repercutisca solidàriament en els que menys tenen.

Pregunta què es vol dir en proposar el retall del gasto públic, i si açò significa que
cal fer menys escoles, menys universitats, menys servicis socials, menys vivendes de
protecció, i com i a qui afectarà.

Afirma que si es pretén un debat d'economia d'Estat es pot fer, però preferiria que a
un nivell local se li diguera quantes mesures d'austeritat es proposen per a eixir de la
situació econòmica que els afecta directament.

Explica que no pot tractar l'IVA de forma aïllada sense saber les conseqüències
que tindrà sobre el conjunt de l'economia espanyola.
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Finalitza dient que no està d'acord amb esta moció perquè no és el moment ni el

lloc adequat i, diu, el debat podria cenyir-se al terreny del local i analitzar com afectarà
esta apujada a l'economia local, en compte d'intentar fer el debat que correspon als
diputats del Congrés.  Afig que si es planteja un discurs d'economia general també caldrà
parlar de les causes de la crisi, de qui s'ha emportat els diners de la crisi, i de per què la
injecció econòmica realitzada pel Govern no ha arribat a la xicoteta i mitjana empresa.

Pren la paraula el Sr. Merenciano Benavent i diu que esta moció és lamentable i
demagògica, així  com que el Partit Popular predica el contrari del que en realitat fa, com
que s'ha d'abaixar l'IVA, mentres que  han pujat els impostos brutalment als veïns d'este
poble, així, les apujades de l'IBI, sanejament, la nova taxa de fem que s'ha inventat la
Generalitat... mentre que exigixen al Govern d'Espanya que no apuge els impostos.

Prosseguix dient que no han explicat que hi ha tres tipus d'IVA: el general, que
apujarà un 2%, és a dir, un rebut de telefònica de 60€, tindrà una pujada d'1.€; l'IVA reduït,
la pujada del qual serà  de l'1%, i on està inclòs aliments, les vivendes, etc. I un altre més
reduït que no diversa i són els productes bàsics d'alimentació, llibres, medicaments i
vivendes de protecció oficial.

Considera que la moció és demagògica en afirmar que esta pujada repercutirà en
les persones més humils, quan els majors gastos d'estes persones estan en els últims dos
apartats. Afig que s'ha proposat també rebaixar l'IVA per a fomentar l'ocupació en la
construcció en totes les obres de rehabilitació, la qual cosa afecta llanterneria, fusteria,
electricitat...

Prosseguix dient que en esta moció la demagògia és ridícula perquè es mentixen a
si mateixos, es parla que s’ingressarà menys per l’apujada d'este impost, quan la part més
important del que supose este augment en la recaptació se la portaran les comunitats
autònomes.

Afig que la moció manté que això haurà de sumar-se als 3.000 milions d'euros que
els ens locals deixaran de percebre per les transferències de l'Estat per a enguany i, diu,
els ajuntaments han rebut en any i mig setze mil milions de pessetes del Pla Zapatero,
mentres que, la Comunitat Autònoma que presidix el Sr. Camps es va comprometre a
gastar mil milions fa any i mig i no ha fet res.

Afirma que estes mocions són pitjors que pamflets sectaris, que tracten de mentir
els veïns i tractar de confondre'ls amb una informació deslleial, afegint que esta és la
forma habitual d'actuació dels dirigents del Partit Popular.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i diu al Sr. García de la Mota  que l'IVA en
este país està establit per trams, i no és únic del 16%, per la qual cosa no cal afirmar que
Esquerra Unida ho faria per trams perquè això ja existix, així, els productes de primera
necessitat paguen un IVA del 4%, altres com la vivenda paguen un 7% i, finalment, altres
paguen ara el 16% i, a partir de l'1 de juliol pagaran el 18%.

Prosseguix dient al portaveu d'EUPV que ha volgut desvirtuar la moció com si el
nivell i la capacitat per a este debat estigueren només en els diputats de les Corts i ací
foren uns pobletans que saben poc i no han d'entrar en estes qüestions. Afig que es
considera un ciutadà normal que té l'obligació de mostrar el desacord amb una mesura
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econòmica que es produïx en un moment desafortunat per a l'economia del país i, per
això, pot sol·licitar que no s'aplique sense que supose un debat d'economia de la
globalització ni entrar en els Pressupostos Generals de l'Estat, només significa que, a
partir del dia 1 de juliol, hi haurà una mitjana de punt i mig  o dos punts de pujada en funció
del consum familiar.

Prosseguix dient que es consumirà molt poc perquè la capacitat de gasto de la
família ha disminuït i la desocupació ha augmentat i, afig,  es compta ja amb 4.600.000
parats segons dades del mateix Govern, quan fa dos anys es deia que en este país no hi
havia crisi, que tot funcionava com un rellotge i que països com França i Alemanya
voldrien estar com nosaltres.

Prosseguix dient que l'IVA en este país s'ha apujat i s'ha retocat en dos ocasions,
quan governava el Partit Socialista, i les seues conseqüències han sigut: la pujada de l'IVA
que es va aprovar entre 1992  i 1993 va passar d'un 12% a un 15% i  la recaptació per
este concepte en eixe any va abaixar l'11%; l'any 1995 va tornar a pujar, situant-se en el
16% actual,  i la recaptació va tornar a abaixar en 1.470 milions d'euros.

Per això, diu, en esta moció no es parla d'una altra cosa sinó que el ciutadà sabrà
que, a partir del dia 1 de juliol, el còmput del seu gasto corrent pujarà en general un punt i
mig.

Afirma que sap que esta  moció és incòmoda, i entén que a l'hora de quadrar els
pressupostos no hi havia una altra fórmula de fer-ho que calcular el que, suposadament i
en teoria, una apujada de l'IVA puga aportar d'ingressos per a presentar un pressupost
sense dèficit o amb l'autoritzat per la Unió Europea.

Afig que no vol entrar en este debat, sinó només a conscienciar els ciutadans
perquè sàpien que el Govern d'este país ha pres una decisió, amb els costos polítics que li
pot suposar, independentment de la crisi econòmica i laboral que s'està travessant.

Sobre allò que s'ha manifestat entorn de que el “que més té pague més” diu que
l'IVA és un impost que es paga per tots i suposarà un major crebant per als que tenen una
economia més dèbil.

Continua dient que d'açò tracta esta moció, que amb ella es demana que es tinga
en compte la situació actual i no aplica l’apujada de l'IVA, pujada de què, diu, no se sap
per què no s'aplica, sent conseqüent, des de primer d'any, en compte de des de l'u de
juliol, amb el que això suposa pressupostàriament. Afig que l'única explicació és que
estaven convençuts que en el primer semestre de 2010 s'anava a produir una recuperació
real de l'economia i la incidència de l’apujada, aplicant-la a partir de l'1 de juliol de 2010, no
crearia major crispació social, la qual cosa ha sigut també una equivocació perquè la
situació és pitjor de la que esperaven. Afirma que cal aplicar impostos però tenint en
compte la dita situació i prenent mesures per a pal·liar-la.

Afirma que, com s'ha dit, en este Ajuntament es va augmentar l'IBI, però els anys
posteriors s'ha mantingut sense increment, tal com es van comprometre.

Prosseguix dient que, en general, la ciutadania col·labora molt bé en el pagament
d'impostos, però el problema és que cada vegada tenen menys possibilitats de fer-ho i per
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això es produïxen més impagats. Prova d'això, diu, és que fins a l'any passat el cobrament
estava estimat en un 96% i ha abaixat set i huit punts.

Finalitza dient que mantindran la moció per considerar que no és el moment més
adequat per a esta apujada.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i diu que pot estar d'acord a cenyir-se al
tema de l'IVA, però en el paràgraf sis de la moció presentada pel Grup Popular s'està
parlant d'un retall de 3.000 milions d'euros als ens locals i, per tant, s'està parlant de
finançament local, però no es parla del deute que té la Generalitat amb els ajuntaments
des de 1999.

Prosseguix dient que sap que hi ha uns quants trams d'IVA i per això caldria revisar
este impost en el seu conjunt i veure si el model existent és el que millor s'ajusta a les
necessitats l'economia espanyola en estos moments, revisant els trams d'este impost i
sobre quins productes s'aplica en funció de la seua incidència sobre la població, donada la
cada vegada major diferència entre els estrats socials.

Continua dient que de vegades es porten mocions al Ple el debat del qual està en
estos moments al Parlament, i no es compta amb les suficients dades i recursos per a
valorar la proposta.

Afirma que la gent és conscient que ha de pagar impostos, però això està
relacionat amb la confiança que genera el Govern i l'economia que presenta. Afig que en
estos moments és cert que ha abaixat el consum, però ha apujat l'estalvi.

Finalitza dient que, per tot això, no es parla només de l'IVA, sinó de com repercutix
en el conjunt de l'economia espanyola.

Intervé el Sr. Merenciano Benavent i demana al Sr. alcalde que siga conseqüent i,
si diu que algunes qüestions no entren en este punt, faça el mateix quan el portaveu del
Grup Popular parla de la desocupació.

El Sr. alcalde afirma que ha mantingut el mateix respecte davant de les
intervencions del Grup Popular, del Grup Socialista o EUPV.

El Sr. Merenciano Benavent prosseguix dient que si esta cortesia fóra real el Sr.
alcalde no interrompria les seues intervencions.

Continua dient que és desgraciada la xifra de desocupació, i en açò està totalment
d'acord amb allò que s'ha manifestat pel Sr. García Aleixandre, així com que el Govern
tindrà part de culpa, com també i més important l'ha tingut l'enorme crisi que es patix. Afig
que, sobre  responsabilitat,  el Sr. Camps tindrà quelcom a dir, ja que té assumides les
competències en matèria d'ocupació i, diu, per desgràcia la Comunitat Valenciana no té un
20% de desocupació sinó el 23%, per la qual cosa quelcom s'hauria de fer des del govern
de la Comunitat per a pal·liar eixes xifres.

Demana al Partit Popular que no tracte de traure un rèdit polític de la xifra de
desocupació sinó que col·labore i tracten de posar mesures perquè disminuïsca.
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Prosseguix dient que el portaveu del Grup Popular ha parlat que s’apujarà el rebut

de l'aigua i de la llum, quan els que han apujat el rebut de l'aigua han sigut ells i la
Generalitat.

Finalitza dient que no val la pena continuar discutint una moció que té una
intencionalitat molt clara i, afirma, l'IVA no el paguen tots per igual perquè moltes famílies
no tenen accés a un cotxe  “Infiniti”, un rellotge de 3.000€, un bossa de mà Luis Vuitton o
un vestit de 1.500€, i els que ho compren ho paguen, els que els reben no.

Pren la paraula el Sr. García Aleixandre i diu que el Grup Popular, que té la majoria
en este Ajuntament, votarà a favor d'esta moció perquè no apuge l'IVA, i el Partit
Socialista, que la té en el Congrés dels Diputats, votarà a favor de la dita apujada, que
repercutirà en tots els ciutadans d'Espanya, inclosos els d'esta ciutat.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament per onze vots a favor (Grup Popular) i deu
vots en contra (Grup Socialista i Grup Mixt-EUPV) va acordar aprovar la moció següent:

“L'any 2009 els comptes públics han registrat el major deteriorament de la seua
història. Les importants desviacions  en l'estimació dels ingressos i els gastos per al 2009
posen de manifest que l'Estat ha perdut el control de la situació econòmica i de les
finances públiques.

El Govern, lluny d'abordar la correcció d'esta situació de greu desajustament dels
nostres comptes públics per mitjà d'un procés de consolidació fiscal centrat en el control
del gasto públic i mesures d'austeritat en l'actuació de totes les Administracions Públiques,
va presentar uns Pressupostos Generals de l'Estat per al 2010 que, no sols contemplen un
augment del 17% del gasto no financer de l'Estat respecte dels PGE de 2009, sinó que
introduïxen la major apujada d'impostos de la democràcia, fent recaure íntegrament la
gradual correcció del dèficit públic en un hipotètic augment dels ingressos conseqüència
de l’apujada d'impostos aprovada per al 2010.

Tant l'evidència empírica com nombrosos estudis posen de manifest que l’apujada
dels impostos al consum en una situació de crisi econòmica com la que reflectixen els
mateixos pressupostos de l'Estat, és una mesura desaconsellable ja que, pels seus
efectes negatius sobre el consum, i per tant la inversió i l'ocupació, perjudicarà la
recuperació econòmica sense tindre a penes impacte en la recaptació.

Així, entre altres organismes, la OCDE avisava dels efectes  negatius que tindrà
per a la nostra economia l’apujada de l'IVA i va recomanar al Govern, en el seu informe
semestral de perspectives publicat al novembre del 2009, que ajornarà l’a pujada de l'IVA
al 2011 “a fi que l'economia es recupere de manera més sòlida”.

A més de la repercussió negativa  que esta apujada tindrà sobre productes i
servicis, com roba, calçat, electrodomèstics, rebut de la llum, factura del telèfon, cotxes,
vivenda, alimentació, hostaleria, restaurants, transport terrestre... els ajuntaments i les
CCAA veuran dràsticament disminuïdes la seua capacitat per a contractar obres i servicis
que presten als ciutadans, i això sense comptar a més el perjuí que l’apujada de l'IVA
ocasionarà també als projectes contractats a l'empara de l'actual Fons Estatal d'Ocupació i
Sosteniment Local. A este retall caldrà sumar els 3.000 milions d'euros menys que els Ens
locals deixen de rebre per transferències de l'Estat per a enguany.
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Amb estes dades, les perspectives econòmiques dels governs locals i els
instruments per a fer  front a la greu situació financera no hauran fet sinó empitjorar, la
qual cosa albira un panorama verdaderament desolador per al segon semestre d'enguany.

Però amb tot, els grans perjudicats seran els mateixos ciutadans castigats
doblement en la seua dificultat per a accedir a fonts de consum bàsics i en la qualitat de
prestació dels servicis que reben del seu Ajuntament.

Per tot això, s'acorda:

Primer: Instar el Govern de la nació a deixar sense efecte l’apujada de tipus
impositius de l’IVA prevista per a juliol del 2010.

Segon: Instar el Govern a la immediata negociació amb els partits polítics i
associacions més representatives de l'àmbit local, de la reforma conjunta del sistema de
finançament i del govern local, que dota els ens locals d'un marc institucional,
competencial i financer adequat per a fer front a la difícil situació actual.

Tercer: Traslladar estos acords al president del Govern, a la vicepresidenta segona
i ministra d'Economia, al vicepresident tercer i ministre de Política Territorial, i als
portaveus parlamentaris de les Corts Espanyoles.

8. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE FINANÇAMENT I RÈGIM LOCAL.

La moció queda sobre la mesa segons acord de la Junta de Portaveus.

9. MOCIÓ DEL GRUP POPULAR SOBRE SOL·LICITUD DE CONCESSIÓ DEL
PREMI NOBEL DE LA PAU A VICENTE FERRER.

Es dóna compte del dictamen de la comissió informativa i de control de Cultura,
Educació, Joventut i Esports, favorable a l'aprovació de la moció del Grup Popular sobre
sol·licitud de concessió del Premi Nobel de la Pau a Vicente Ferrer.

Pren la paraula el Sr. López Bronchud, del Grup Popular, i dóna lectura a la moció.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota i explica que el seu vot d'abstenció en la
comissió estava motivat per la necessitat d’un millor estudi però, com allí va anunciar,
compartix els principis  de la moció, que després d'una nova lectura  considera que és una
de les millors mocions que ha presentat el Grup Popular, per la seua serietat, la seua
objectivitat, per les dades que aporta i perquè és una moció atrevida amb què no estaria
d'acord un cert sector de la dreta, però s'està parlant d'un “home bo” del que ha de tindre's
en compte la seua obra.

Per això, diu, la concessió del Premi Nobel de la Pau està plenament justificada pel
seu treball amb els llauradors, en una faceta del que Ghandi anomenava “revolució
pacífica”.

Prosseguix dient que hauria d'existir un Nobel que reconeguera la solidaritat i la
fraternitat humana, que seria el premi més just per a Vicente Ferrer.
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Afirma que esta moció és oportuna, i el seu Grup ha presentat moltes mocions que
feien referència a estes persones que fan una important obra social, així, pot dir que
coincidixen amb altres premis entregats com el de  Teresa de Calcula, persones que al
marge de les jerarquies eclesiàstiques han renunciat a l'ostentació de l'Església  i han
portat un missatge cap als més necessitats.

Afig que EUPV és una organització laica però han plantejat mocions sobre la
Teologia de l'Alliberament, referides a Helder Cambra, Monsenyor Romero...,  per la qual
cosa recorda al Grup Popular la labor realitzada pel seu company, Sr. Bessó González.

Prosseguix dient que els corrents dins de l'Església existixen, i Vicente Ferrer va
aportar el seu òbol a la seua democratització, convencent amb els fets i no amb les
paraules.

Continua dient que també altres persones van contribuir en este sentit,  i a Espanya
cal mencionar els capellans obrers com García Salve, el Pare Alegria,  i altres que, al llarg
de la història i amb les seues actuacions han marcat el discurs que bona part de catòlics o
no catòlics vol sentir, que és fer el bé per damunt de tot.

No obliden tampoc el treball que en este sentit s'ha fet a Llatinoamèrica i  a Àfrica
en uns moviments d'alliberament que, a vegades, podien confondre's amb les guerrilles i
que anaven marcats per la necessitat. Cita en este sentit Ernesto Cardenal, a Nicaragua,
Desmond Tutu, a Sud-àfrica, que va ser membre del Consell Africà i col·laborador de
Mandela. Són persones totes elles, diu, que com a Ferrer impregnen d'humanitat i, per
tant, felicita esta moció, anunciant que votarà a favor d’ella, vot que considera just i
necessari.

Finalitza dient que li agradaria que es tinguera en consideració que, en organitzar la
taula redona, es procurarà contactar amb la direcció de la Fundació Vicente Ferrer, perquè
considera que serien els que més aportarien a ella.

Proposa igualment l'elaboració d'una unitat didàctica que nasca des de la pròpia
Fundació i puga traslladar-se a tots els col·legis de la localitat.

Intervé el Sr. Merenciano Benavent i agraïx al Sr. López Bronchud haver portat una
moció que enriquix  este Ple perquè exalça una persona que ha dedicat la seua vida al bé
de la humanitat.

Manifesta que ha dit moltes vegades que no és partidari de portar a este Ple
mocions que no afecten els veïns de Mislata i no siguen competència d'este Ajuntament
però, afig, en este cas està totalment justificada.

Finalitza dient que tots estan d'acord a sol·licitar esta distinció a una persona que
va ser, com s'ha dit, “un home bo”

El Sr. López Bronchud agraïx el suport rebut, atés que suposa no sols un
reconeixement a l'home sinó a la seua obra per tractar-se d'un  premi que no es reconeix a
títol pòstum, per la qual cosa es demana per a la Fundació Vicente Ferrer.
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Es tracta d'un premi, diu, que han rebut, entre altres, Amnistia Internacional,

Rigoberta Menchú, ACNUR, Mikhaïl Gorbatxov, i altres que s'han preocupat per millorar
la qualitat de vida.

Afirma que, des de la Regidoria de Joventut i des de l'equip de govern del Partit
Popular, no sols accepten la proposta realitzada pel Sr. García de la Mota, sinó que
s'inclourà en la metodologia de treball. Afig que la Fundació ha col·laborat de manera
activa l'any passat traslladant-los l'obra de Vicente Ferrer, a través d'una exposició
fotogràfica que es va poder veure en el Centre Cultural, i enguany, en la tercera edició de
Mislata “en Obert”, que organitza i coordina l'Ajuntament de Mislata, va tindre lloc dissabte
passat una taula de recollida de firmes per a recolzar a nivell particular i ciutadà este
reconeixement per a Vicente Ferrer.

Finalitza dient que sí que és competència d'un govern local defendre les bones
persones i defendre les bones obres, i agraïx als grups polítics, al Sr. alcalde i al regidor D.
Fernando Hernández, el suport donat a la moció.

Conclòs el debat, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels seus membres, va
acordar aprovar la moció següent:

“Vicente Ferrer va nàixer a Espanya el 9 d'abril de 1920 i la seua infància va
transcórrer entre Barcelona i Gandia.  Amb tan sols 16 anys va ser cridat a files  i acabada
la guerra va començar els estudis de Dret amb la ferma determinació de descobrir el camí
que s'ha de seguir per a respondre a la seua vocació: l'ajuda als altres.

Va entrar a formar part de la Companyia de Jesús i il·lusionat per complir fidelment
els seus principis, va abandonar els estudis i va ingressar en l'orde.

El 1952, Vicente Ferrer arriba a Bombai per a exercir les faenes pròpies de
missioner jesuïta. Va dedicar la seua labor des de llavors a conéixer les gents, preocupar-
se per aquelles coses que necessitaven i guanyar la seua confiança, tractant de donar
solució al patiment dels més pobres

Per això va posar en marxa entre els llauradors un singular sistema de treball: “El
miracle de donar”, una xicoteta ajuda econòmica i l'assessorament tècnic necessari per a
obtindre aigua per als cultius. En finalitzar cada llaurador tornava el que presta (sense
interessos), el miracle s'anava estenent entre tota la comunitat.

Va organitzar  xicotetes cooperatives per a l'excavació de pous, canalitzar aigües,
abastir, va crear bancs de llavors i parcel·les de regadiu,  construint  servicis comunitaris i
dos escoles, un hospital i residències per a alumnes.

La petició que abandonara el país pel temor de les classes dirigents a la  “La
revolució silenciosa” que va iniciar Vicente Ferrer, va provocar un moviment llaurador a
favor seu, a què s'uniren intel·lectuals, polítics i líders religiosos.

La primera ministra, Indira Gandhi va reconéixer el gran valor del seu treball i es va
comprometre a buscar la solució més adequada a la situació, enviant un telegrama amb
un missatge salomònic: “El pare Vicente Ferrer anirà a l'estranger per a unes curtes
vacacions i serà ben rebut una altra vegada a l'Índia.”.
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Ferrer va tornar a Espanya i va fundar Acció Fraterna al Món, amb un únic objectiu:
alleujar la situació de dos terços de la humanitat que patix fam.

A la seu tornada l'Índia només li va acollir l'estat d'Andhra Pradesh i Ferrer, junt
amb sis voluntaris incondicionals, va decidir instal·lar-se a la terra més pobra d'eixa regió:
Anantanpur. Una zona quasi desèrtica on la sanitat i l'educació pràcticament eren
inexistents.

El 1970 després d'abandonar la Companyia de Jesús i contraure matrimoni, va
nàixer la Fundació Vicente Ferrer a l'Índia, encara que va persistir l'assetjament durant
els primers anys.

El 1996 es va crear la Fundació Vicente Ferrer a Espanya per a assegurar la
continuïtat econòmica dels projectes a l'Índia. Des d'eixe moment i fins a la seua mort al
juny del 2009, Vicente Ferrer va liderar un projecte que, hui en dia, continua viu gràcies a
un equip de prop de 1.900 persones i al suport de més de 140.000 col·laboradors.

Entre els reconeixements personals que li va valdre el seu paper solidari i com
destacat líder del voluntariat social destaquen:

− Premi Associació Josep Vidal i Llecha, 1991.
− Premi Príncep d'Astúries a la Concòrdia, en 1998.
− Espanyol Universal, en 1998.
− Membre de la Comissió d'Eradicació de la Pobresa, del Govern d'Andhra

Pradesh, en el 2000
− Creu de St Jordi, de la Generalitat de Catalunya, en el 2000.
− Medalla d'Or de la Ciutat de l'Ajuntament de Barcelona, en 2000.
− Premi Drets Humans del Consell General de l'Advocacia Espanyola, en el

2000.
− Premi Convivència Ciutat Autònoma de Ceuta, en 2000.
− Doctor Honoris Causa per la Universitat Politècnica de València en 2000 i la

Universitat de Huelva en 2001.
− Personatge destacat de la història del segle XX per la UNESCO, en el 2001.
− Premi a l'Esperit Olímpic, del Comité Olímpic Espanyol, en 2002.
− Gran Creu de l'Orde Civil de la Solidaritat, del Ministeri de Treball i Assumptes

Socials d'Espanya, en el 2002.
− Premi Quixot Universal, en 2007.
− Gran Creu del Mèrit Civil, atorgada pel Ministeri d'Assumptes Exteriors

d'Espanya, en 2009.
− Alta Distinció de la Generalitat Valenciana concedida a títol pòstum en 2009.

Des del Grup Popular de l'Ajuntament de Mislata considerem que Vicente Ferrer és
un exemple per a la societat i per al món, que el seu paper ha sigut determinant amb les
classes més desfavorides i amb aquelles persones que van buscar en ell suport per a eixir
avant. Considerem que el seu treball mereix el reconeixement mundial i que la seua figura
ha de ser recuperada i estimada com la d'una persona solidària i coparticipant de les
sensibles però assenyalades millores que ha patit Anantanpur i  la seua població. Com a
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valencià d'adopció, a més, ha de rebre el nostre suport en el seu reconeixement i el nostre
aplaudiment a una labor que ha creat llavors que germinen ja cap a un futur millor.

Per tot això, s'acorda:

Primer: Aprovar la petició del consistori de Mislata perquè es reconega la figura de
Vicente Ferrer com a premi Nobel de la Pau.

Segon: Traslladar-la al president del Govern, el president de la Generalitat
Valenciana, als vicepresidents del Govern d'Espanya i als ministres de Cultura i
Assumptes Exteriors.

Tercer: Traslladar-la a La Fundació Vicente Ferrer perquè faça constar la
conformitat de suport del nostre Ajuntament en aquells fòrums que considere i el fi dels
quals siga el del nomenament com a Nobel de la Pau per a Vicente Ferrer,

Quart: Organitzar una taula redona a la nostra localitat coordinada per
representants de la Fundació Vicente Ferrer per a conéixer la figura de Vicente Ferrer, així
com accions dirigides a traslladar el seu llegat a la nostra ciutadania.

Quint: L'Ajuntament de Mislata encarregarà a la Fundació Vicente Ferrer una Unitat
Didàctica sobre la vida i l'obra del religiós perquè siga traslladada a  tots els centres
escolars del municipi.

Sext: Traslladar i donar coneixement als mitjans de comunicació, en especial als
locals, perquè s'informe de tot allò  acordat ací.

Urgències:

El portaveu del Grup Socialista presenta dos mocions perquè siguen tractades en
la sessió prèvia declaració de la urgència de l'assumpte.

El Sr. alcalde anuncia que, tal com establix el Reglament Orgànic Municipal, la
presentació d'un assumpte per urgència consistirà en la lectura pel portaveu del Grup de la
part resolutiva de la mateixa i, posteriorment, s'haurà de justificar la urgència en una
exposició no superior a tres minuts.

MOCIÓ DEL GRUP SOCIALISTA SOBRE REVISIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL
CONTRACTE DE CONCESSIÓ D'OBRA PÚBLICA PER A LA CONSTRUCCIÓ
D'APARCAMENTS.

El Sr. Merenciano Benavent dóna lectura dels acords proposats:

Primer: Aprovar la revisió de la liquidació aprovada el dia 23 de juliol del 2009 a
l'empresa LUBASA APARCAMENTS, SL., després de la rescissió del contracte de
concessió d'obra pública i ratificada posteriorment en el Ple de 8 de gener del 2010, pel
que fa al cost de les obres dels aparcaments i els perjuís ocasionats a l'Ajuntament per la
rescissió del contracte per LUBASA APARCAMENTS.
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Segon: Sol·licitar al Col·legi Oficial d'Arquitectes de València una valoració tècnica

sobre el cost de les obres efectuades per LUBASA APARCAMENTS SL, garantint la
imparcialitat i amb l'objectiu que els ciutadans i ciutadanes de Mislata puguen entendre per
què els tres aparcaments i el clot de Músic Ibars han tingut un cost superior als quatre
acabats.

Tercer: Sol·licitar un pèrit judicial perquè es realitze una valoració sobre els perjuís
ocasionats a l'Ajuntament de Mislata per la rescissió del contracte de forma unilateral per
l'empresa LUBASA APARCAMENTS, SL.. atés que pel PP i l'alcalde, Sr. Corredera, no ha
existit una valoració dels danys i perjuís ocasionats per la paralització de l'obra i la
rescissió del contracte, per la qual cosa podria haver existit, segons consta en l'informe
816 de la Intervenció Municipal, enriquiment injust i, entre altres, és per este motiu.

A continuació el Sr. Merenciano Benavent diu que divendres passat el Sr. alcalde
va convocar una roda de premsa en què va comunicar oficialment dos fets rellevants: un
que l'Ajuntament de Mislata està paralitzat des de fa dos o tres anys; i un altre, la
immediata contractació  d'una auditoria econòmica dels comptes econòmics del 2009.

Prosseguix dient que això també ho va sol·licitar fa uns mesos el Partit Socialista,
sent rebutjat pel Ple, per la qual cosa al seu Grup li pareix molt bé que es realitze. No
obstant això, diu, la definició d'auditoria segons el diccionari de termes comptables és
“revisió crítica i exploradora que fa l'auditor dels mètodes i registres comptables d'una
empresa, duta a terme de tal manera que li permeta expressar una opinió respecte de si
els estats financers de l'empresa reflectixen o no la seua posició financera i el seu resultat
de les operacions comptables”.

Com es veu, prosseguix, açò no donarà llum sobre si està o no ben feta la
liquidació practicada a LUBASA, sinó que es pretén manipular la informació que es
proporciona al ciutadà, tractant de transmetre-li que pel fet de fer una auditoria es va a
revisar eixa liquidació, la qual cosa és fals.

Afirma que per al Grup Socialista la urgència sorgix perquè es va dir en eixa roda
de premsa que en una setmana, aproximadament, estarien els plecs de condicions per a
traure la licitació d'eixa auditoria, i ha de tindre's en compte que, a més de contractar-se
eixa auditoria, hauria de contractar-se al Col·legi d'Arquitectes.

Demana la paraula el Sr. García de la Mota per a explicar el seu vot i dóna lectura
de l'escrit presentat per registre d'entrada: Atés que al llarg de la setmana passada i d'esta
han anat apareixent diverses notes de premsa en què el secretari general del PSOE
declarava que presentaria mocions que afectaven tant la liquidació de LUBASA com les
explicacions respecte de l'expedient sancionador a la interventora municipal.

Atés que hui mateix s'informa en premsad el caràcter urgent de les mocions, atés
que no hi ha hagut declaració alguna del grup socialista, ni tan sols de la voluntat de
presentar estes mocions en el lloc previst pel ROM, que són les comissions informatives i
de control  que s'han vingut celebrant i en les que Esquerra Unida haguera pogut aportar
opinió, consideració o esmena.

Atés que a les dotze de hui ha tingut lloc una Junta de Portaveus, l'objectiu, de la
qual entre altres, és plantejar qüestions relatives al desenvolupament plenari i que permet
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posar d'acord en aquells punts que no estan en l'orde del dia convenientment tractats de
caràcter extraordinari i d'urgència.

Atés que en este òrgan deliberatiu però no resolutiu és on es pot aconseguir acord
entre els portaveus, la qual cosa permet agilitzar el desenvolupament plenari i que res ha
dit el portaveu socialista de la presentació via urgent d'una o més mocions, és pel que hem
sol·licitat a Secretaria que ens fera arribar, si en el Registre d'Entrada hi havia mocions del
Grup Socialista sobre estes matèries assenyalades. En l'hora que al tancament del
registre se li entregava còpia de les mateixes, atés que este regidor les necessitava per a
practicar la seua lectura i esmenes possibles si fóra menester, tant en l'exposició de
motius com en la part resolutiva o presa d'acords.

Finalitza dient que Esquerra Unida considera que estes són qüestions de màxima
actualitat, per la qual cosa votarà afirmativament la urgència.

Intervé el Sr. García Aleixandre i anuncia que el Grup Popular votarà en contra de
la urgència per moltes raons, entre altres una important, que és una qüestió de respecte
cap a les persones que estan en l'Ajuntament, al considerar que es tracta d'una estratègia
que no sap a què obeïx  i que, possiblement, es reduïx a traure demà un titular de premsa,
atés que els importa molt poc la veritat de les coses i per això presenten una moció per
urgència,  a deshora i quan s'està  finalitzant el Ple.

Prosseguix dient que ignora quina és la preocupació del Grup Socialista perquè,
afig, si haguera sigut real esta preocupació l'hagueren tramitat per registre d'entrada i
s'hauria debatut en la comissió corresponent.

Repetix que ignora a què es deu esta estratègia, afegint que una urgència fa
referència a un fet que succeïx de manera extraordinària en un moment determinat que,
per no haver-hi temps per a presentar-la pel conducte reglamentari, s'aporta al Ple.

Finalitza dient que amb l'esmentada estratègia no s'intenta defendre els interessos
generals d'esta ciutat i tampoc aclarir les coses.

Se sotmet a votació la declaració d'urgència de l'assumpte, que és
rebutjada per deu vots a favor (Grup Socialista i Grup Mixt-EUPV), i onze vots en
contra  (Grup Popular).

MOCIÓ DEL GRUP SOCIALISTA SOBRE EXPEDIENT DISCIPLINARI INCOAT
A LA INTERVENTORA MUNICIPAL.

Presa la paraula el Sr. Merenciano Benavent i dóna lectura dels acords que
proposa que són:

Primer: Que l'equip de govern del Partit Popular, encapçalat pel Sr. Corredera,
demane disculpes públiques als veïns, treballadors de l'Ajuntament i a la interventora
municipal, Sra. Herminia Llop Gil pels procediments dictatorials i intimidatoris utilitzats per
a la comunicació de l'inici d'expedient disciplinari.

Segon: La retirada de la suspensió cautelar a la interventora municipal, Sra.
Herminia Llop Gil, per no existir cap causa que la justifique, atés que no pot existir la
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destrucció de proves ni cap altra raó de pes, llevat que es pretenga amb esta acció
fulminar la interventora municipal perquè els molesta i no fa els informes al dictat que el
Partit Popular desitja.

A més, esta greu situació i errònia decisió suposarà un nou gasto a l'Ajuntament
per la contractació d'un altre responsable d'Intervenció. Finalment, com sempre, els
ciutadans paguen amb els seus impostos els errors i fracassos del Partit Popular.

Tercer: Que l'equip de govern, encapçalat pel Sr. Corredera, faça públiques les
raons detallades, clares i contundents dels motius que han portat a prendre la decisió
d'incoar un expedient disciplinari a la interventora, Sra. Herminia Llop Gil, perquè els grups
polítics, els funcionaris i els ciutadans de Mislata tinguen coneixement de la justificació de
l'alcalde sobre este expedient, justificació que fins ara no ha donat com en ell és habitual.
Si no és així, tots podrem pensar que hi ha inconfessables i foscos interessos del govern
del Partit Popular.

Prosseguix dient que durant la setmana passada la premsa va informar  dels fets
que van ocórrer el divendres anterior.

Afirma que el Grup Socialista ha demanat diverses vegades explicacions del Sr.
alcalde, que no s'han donat ni en comissions ni en cap altre organisme, per la qual cosa
consideren urgent adoptar una decisió favorable a estos acords, també perquè en la roda
de premsa anteriorment mencionada el Sr. alcalde va parlar de la paràlisi del govern
municipal d'este Ajuntament, en concret va dir: “L'Ajuntament, a causa de l'actuació de la
Sra. interventora, està paralitzat des de fa dos o tres anys”. Afig que esta afirmació és prou
greu per a fer necessari que es donen les explicacions que es  demanen en els acords.

Se sotmet a votació la declaració d'urgència de l'assumpte, que és
rebutjada per deu vots a favor (Grup Socialista i Grup Mixt-EUPV), i onze vots en
contra  (Grup Popular).

8. CONEIXEMENT DE LES RESOLUCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA I
ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN ADOPTATS DES DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA
DE 25 DE MARÇ  DEL 2010.

En compliment d'allò que disposa l'art. 42 del vigent Reglament d'Organització,
Funcionament i Règim Jurídic de les entitats locals, es dóna compte de les resolucions
adoptades per l'Alcaldia-Presidència, així com compliment d'allò que disposa l'art. 42 del
vigent Reglament d'Organització dels acords adoptats per la Comissió de Govern des de
la sessió ordinària celebrada el dia 25 de març del 2010.

Pren la paraula el Sr. secretari per a donar compte, de manera singular, del
decret de data de 29 d'abril, relatiu a nomenament de regidors de districte:

“DECRET núm.  1202/10
(sobre nomenaments de regidors de Districte)

Vist el decret 1885/2007, de 21 de juny, pel qual s'efectuen nomenaments de
regidors de districte.
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Resultant que s'ha procedit a modificar la divisió del terme municipal en districtes,

en virtut de la modificació de l'art. 40 del Reglament Orgànic Municipal.

En virtut de les atribucions que corresponen a l'Alcaldia segons l'art. 21 de la Llei
7/1985, Reguladora de les Bases del Règim Local, i la resta de legislació aplicable.

RESOLC:

1. Nomenar els següents regidors de Districte:

− Sr. Carlos Jarillo Sánchez: regidor del Districte Nord.
− Sr. Fernando Hernández Falcón: regidor del Districte Sud.
− Sra. Gloria Alonso Palomares: regidora del Districte Nord-oest.

2. Continuen vigents els nomenaments següents:
− D. Antonio Sánchis Navarro: regidor del Districte Centre.
− Sra. Gloria Alonso Palomares: Regidor del Districte Oest.

3. Els nous nomenaments s'entendran acceptats si els designats no manifesten
el contrari de forma expressa en el termini de dos dies.

4.  Notificar el present decret als designats.
5. Donar compte del present decret al Ple en la primera sessió que celebre”.

La corporació queda assabentada.

Pren la paraula el Sr. García de la Mota per a demanar explicacions sobre la firma
de la resolució 1015/10, que fa referència a la Sra. interventora municipal.

El Sr. alcalde respon que en este punt es tracta de donar coneixement de les
resolucions i és el que s'ha fet segons el que establix el Reglament.

Intervé el Sr. García de la Mota per a sol·licitar que s'establisca un mecanisme
que aclarisca de quines resolucions dóna compte el Ple, ja que es relacionen  cent
resolucions compreses entre les dates 21 a 28 d'abril, que suposen un 25% del total des
de l'últim Ple, de les que no es dóna compte en la present sessió, per la qual cosa, afig,
hauria d'introduir-se una nota aclaridora sobre quines són les pendents de la sessió
anterior.

9. PRECS I PREGUNTES.

• El Sr. García de la Mota diu que, en relació amb la moció presentada pel Grup
Socialista: “Després de notificar a última hora del divendres, dia 16 d'abril, i
sense previ avís a la Sra. Herminia Llop Gil, interventora municipal, l'obertura
d'un expedient disciplinari, sense deixar-li a penes temps per a arreplegar els
seus efectes personals,enviant fins i tot a la policia local perquè custodiara
l'eixida del seu despatx; després del cessament cautelar per un màxim de sis
mesos de la interventora municipal; després d'estar apareixent constantment
en els mitjans de comunicació, premsa, ràdio, internet, televisió... i ser este el
tema que va de boca en boca davant de la ciutadania de Mislata; després de
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no haver donat la més mínima explicació als portaveus dels grups municipals,
ni en les comissions informatives i de control pertinents, ni en la Junta de
Portaveus, i després de no haver donat cap informació en este Ple explicarà a
la ciutadania de Mislata què és el que ha passat amb la interventora municipal
i quan va vosté a restituir-la al seu lloc de treball?

El Sr. alcalde respon que donarà les explicacions oportunes quan l'expedient
disciplinari incoat haja finalitzat i es tinga una resposta.

• El Sr. Merenciano Benavent diu que fa ja quasi una setmana el Grup
Socialista va sol·licitar per registre d'entrada el registre d'entrades i eixides
dels conserges de col·legis i no han tingut contestació, per la qual cosa
pregunta al Sr. alcalde si autoritzarà l'entrega d'esta informació en un breu
període de temps i no en els tres o quatre mesos a què estan acostumats.

El Sr. alcalde respon que, com pot donar fe el Sr. Secretari, este mateix matí
ho ha firmat. Afig que ho ha presentat este mateix matí i que no és cert que
tarden tres o quatre mesos a donar-los les informacions sol·licitades.

Prosseguix dient que en l'escrit presentat pel Grup Socialista hi ha una mala
redacció o mal enteniment, perquè fa referència a un llistat d'entrada i eixida
del dia 16 i no especifica si de persones o de documents i, afig, el registre
d'entrada i eixida és el que hi ha en este Ajuntament i s'enquaderna tots els
mesos.

A les vint-i-tres hores i deu minuts, per l'Alcaldia s'alça la sessió, de tot això
s'estén la present acta que firma l'alcalde-president, amb mi el secretari que done fe.

L'ALCALDE,             EL SECRETARI,


